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REVISTA PRESEI 
 

 Parlamentul, astăzi în şedinţă solemnă consacrată celebrării Centenarului Marii Uniri/ Iohannis şi Dăncilă, 
prezenţi 
Preşedintele Klaus Iohannis şi premierul Viorica Dăncilă vor participa, miercuri, la şedinţa solemnă a plenului 
reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului, consacrată celebrării Centenarului Marii Uniri, care va începe la ora 
14.00. 
Participarea la şedinţa solemnă apare pe agenda oficială a şefului statului, fiind afişată pe site-ul Preşedinţiei. De 
asemenea, Guvernul a anunţat, marţi seara, participarea premierului Viorica Dăncilă la şedinţa solemnă a 
Parlamentului consacrată celebrării Centenarului Marii Uniri. 
Plenul reunit de miercuri va începe cu intonarea imnului naţional, urmată de alocuţiunea preşedintelui Klaus 
Iohannis. Vor mai ţine discursuri preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Liviu Dragnea, prim-ministrul Viorica Dăncilă, Custodele Coroanei Române, MS Margareta, precum şi 
reprezentaţi ai grupurilor parlamentare. 
"Este o zi solemnă, este Ziua Naţională, marcăm 100 de ani de la Marea Unire şi acest lucru pentru mine înseamnă 
foarte mult, inclusiv obligaţia de a participa la această manifestare", a afirmat Tăriceanu, miercurea trecută, la 
Parlament. 
La şedinţa solemnă au fost invitaţi să participe foştii preşedinţi ai României, Ion Iliescu, Emil Constantinescu şi 
Traian Băsescu, membrii Guvernului, precum şi şefii misiunilor diplomatice cu reşedinţa la Bucureşti. 
De asemenea, vor mai primi invitaţii la şedinţa solemnă şi Alteţa Sa Regală Principele Radu, preşedintele Curţii 
Constituţionale, preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, preşedintele Curţii Conturi, preşedintele 
Academiei Române, Avocatul Poporului, preşedintele Consiliului Legislativ, guvernatorul BNR şi Patriarhul Bisericii 
Ortodoxe Române. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicatele reactioneaza la propunerea lui Teodorovici: Un razboi cu propriul popor 
Reactionand la declaratia privind limitarea dreptului la munca pentru cetatenii europeni, Blocul National Sindical 
considera ca discursul ministrului Teodorovici este unul antieuropean, fara nicio legatura cu prezentul si viitorul 
acestui proiect politic. 
"Cu foarte putin timp inainte de preluarea presedintiei Consiliului Uniunii Europene, Ministrul Teodorovici, 
ministru desemnat de un partid social-democrat, face o propunere ministrilor de finante din statele membre 
UE in deplina contradictie cu principiile fundamentale ce stau la baza constructiei europene", arata sindicalistii. 
Introducerea de restrictii in ceea ce priveste exercitarea dreptului la munca de catre cetatenii UE incalca teze din 
Tratatul privind functionarea Uniunii. 
Libera circulatie a lucratorilor este un principiu fundamental inscris la articolul 45 din Tratatul privind 
functionarea Uniunii Europene, in baza caruia cetatenii UE au dreptul sa-si caute un loc de munca intr-o alta tara 
din UE, sa lucreze in tara respectiva, fara a avea nevoie de un permis de munca si sa beneficieze de acelasi 
tratament ca si cetatenii tarii respective in ceea ce priveste accesul la piata muncii, conditiile de munca si toate 
celelalte avantaje sociale si fiscale, spun sindicalistii. 
"Propunerea dnului Ministru Teodorovici, care de fapt incearca sa gaseasca o solutie la uriasul proces migrator 
romanesc, este una specifica clasei noastre politice care duce din 1990 si pana in prezent un razboi cu propriul 
popor. In loc de Educatie si Sanatate de calitate, in loc de locuri de munca de calitate si bine platite, in loc de 
conditii de viata si munca decente, specifice Mileniului III si unui stat membru al UE, noi propunem, nu numai 
Romaniei, cat si celorlalte state europene, introducerea de restrictii. Si nu sunt orice fel de restrictii, ci unele ce 
vizeaza chiar fundamentul constructiei europene. Deviza Ministrului Teodorovici pare a fi in acest caz - daca cei ce 
au migrat din Romania nu vor sa se intoarca in tara de buna voie, atunci sa-i obligam sa se intoarca!", arata 
documentul. 
Ministrul Finantelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marti, ca le-a propus ministrilor de Finante din 
Uniunea Europeana ca fiecarui muncitor sa ii fie limitat dreptul de a lucra intr-o tara, respectiv sa se poata face 
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doar pe o anumita perioada. 
"Limitarea dreptului de a lucra. In ce sens? Iar vad stiri ca Teodorovici vrea sa reformeze Europa. Nu domnule, 
permisul de munca sa fie acelasi ca si timp, in toate statele. Nu ai voie dupa primul permis, sa-ti reinnoiesti 
dreptul de munca, ca sa fii obligat sa migrezi, in Europa. Asa, daca se duce in Germania si tot primeste drept de 
munca, nu o sa se intoarca cel care lucreaza in Germania in veci in Croatia, Romania sau de unde a plecat. Este o 
masura discutata. Maxim cinci ani si 'La revedere', dupa aceea te duci in alta tara si iti cauti loc de munca", a 
afirmat Eugen Teodorovici, ministrul Finantelor Publice, in cadrul conferintei "Criza fortei de munca - Corelarea 
sistemului de invatamant universitar cu piata muncii". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Deficitul bugetar la zece luni 2018 s-a triplat faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut. România se va încadra, 
însă, în ţinta stabilită 
Deficitul bugetar din perioada ianuarie - octombrie 2018 a crescut de 2,8 ori ca pondere în PIB şi de 3,2 ori ca 
valoare, faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, reiese din declaraţiile făcute marţi de Eugen Teodorovici, 
ministrul Finanţelor Publice. 
Oficialul de la Finanţe, a spus, marţi, într-o declaraţie de presă, că deficitul bugetar la finele lunii octombrie este la 
nivelul de 2,2% din PIB, astfel că România se va încadra în ţinta de 3% din PIB, în acest an, iar valoarea acestuia 
este de 21 de miliarde de lei. 
Execuţia bugetului general consolidat pe primele zece luni ale anului 2017 s-a încheiat cu un deficit de 6,6 
miliarde lei, respectiv 0,79% din PIB. 
„La nivel european, vor fi astfel de măsuri, pentru că ei au spus, cei de la Comisie, că trebuie luate astfel de 
măsuri. Este posibil, procedural, Comisia să spună: ţara sau ţările X sau Y n-au luat astfel de măsuri, trebuie să ia 
astfel de măsuri şi se va vedea în bugetul pe 2019”, a mai explicat Teodorovici, marţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 După ce anunţat când va creşte, „categoric”, salariul minim, Teodorovici spune că Guvernul va lua o decizie în 
zilele următoare 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a spus, marţi, într-o declaraţie de presă, că încă nu s-a stabilit 
data de la care va fi majorat salariul minim brut pe economie, o decizie urmând să fie luată în următoarele zile. 
„Încă nu s-a mutat (n.red. - de la 1 decembrie la 1 ianuarie, majorarea salariului minim pe economie). Este o 
decizie în curs. Erau cele două date 1 decembrie şi 1 ianuarie şi se va lua o decizie în Guvern, în următoarele zile”, 
a afirmat Eugen Teodorovici, marţi. 
Ministrul Finanţelor a dat de înţeles vineri, la Guvern, că salariul minim nu va mai creşte de la 1 decembrie, aşa 
cum anunţase prim-ministrul Viorica Dăncilă, majorarea urmând să se realizeze, cel mai probabil, de la 1 ianuarie 
2019. 
Mai exact, întrebat vineri, într-o conferinţă de presă la Palatul Victoria, dacă majorarea salariului minim este 
prinsă în proiectul de buget pe anul viitor, ministrul Finanţelor a confirmat acest lucru, dar a precizat că data de la 
care va fi majorat trebuie să fie o decizie a Guvernului, discuţia vizând una dintre două date - 1 decembrie sau 1 
ianuarie. 
„E o discuţie cu sindicatele, cu mediul de afaceri. Ca şi principiu şi corect e corect ca în timpul jocului regulile să fie 
schimbate cât mai puţin şi invocând mereu acea predictibilitate pe care trebuie să o respectăm, trebuie să arătăm 
mediului de afaceri că suntem un partener serios şi care sprijină această zonă a economiei, înţelegând cu toţii, mai 
ales cei de stânga, că un mediu economic puternic este cel care îţi asigură şi redistribuirea unei părţi a veniturilor 
către partea mai puţin fericită a populaţiei. Este o logică, zic eu, de bază”, a adăugat Teodorovici. 
Oficialul de la Finanţe a indicat că mai este nevoie de „câteva puncte de vedere, avize” pentru majorarea salariului 
minim. Chestionat dacă salariul minim va fi majorat, cel mai probabil, de la 1 ianuarie 2019, ministrul Finanţelor a 
răspuns: „Categoric”. 
Guvernul a adoptat, pe 9 noiembrie, ordonanţa de urgenţă care prevede modificarea Codului Muncii şi introduce 
definiţia de salariu minim diferenţiat. După publicarea OUG în Monitorul Oficial, Executivul urmează să aprobe o 
Hotărâre în care care să fie menţionate sumele. 
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Salariul minim brut ar urma să crească de la 1.900 de lei pe lună, cât este de la începutul acestui an, la 2.080 de lei 
pe lună, pentru toţi angajaţii, cu excepţia persoanelor cu studii superioare şi cu minimum 15 ani vechime, pentru 
care este stabilit nivelul de 2.350 de lei pe lună. 
Pe 24 octombrie, premierul Viorica Dăncilă a anunţat că este posibil ca salariul minim să fie majorat de la 1 
decembrie. „Am discutat cu sindicatele. Vom vedea dacă e oportun de la 1 decembrie sau 1 ianuarie”, a precizat 
şeful Executivului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici revine cu declaraţii în privinţa limitării drepturilor românilor de a munci în UE. De ce ministrul de 
Finanţe susţine că a fost înţeles greşit 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a susţinut, marţi seara, că propunerea pe care a făcut-o, de 
acordare a unor permise de muncă pe o perioadă limitată, nu contravine principiilor Uniunii Europene (UE), 
printre care se află şi libera circulaţie a persoanelor. 
Ministrul Finanţelor a declarat, în cursul zilei de marţi, că le-a propus miniştrilor de Finanţe din UE ca fiecărui 
muncitor să îi fie limitată perioada de a lucra într-o ţară: „permisul de muncă să fie acelaşi ca şi timp, în toate 
statele”. „Nu ai voie după primul permis, să-ţi reînnoieşti dreptul de muncă, ca să fii obligat să migrezi, în Europa. 
Aşa, dacă se duce în Germania şi tot primeşte drept de muncă, nu o să se întoarcă cel care lucrează în Germania în 
veci în Croaţia, România sau de unde a plecat. Este o măsură discutată. Maxim cinci ani şi «La revedere», după 
aceea te duci în altă ţară şi îţi cauţi loc de muncă”, a afirmat Teodorovici. 
Ulterior, mai mulţi oameni politici, printre care Călin Popescu Tăriceanu şi membri ai PNL, precum şi membrii ai 
sindicatelor au declarat că sunt împotriva acestei propuneri şi că aceasta încalcă principiile UE. 
Ministrul Finanţelor a precizat, marţi seara, într-o intervenţie la Antena 3, că s-a gândit la această propunere, 
deoarece, de multe ori, românii şi companiile româneşti sunt dezavantajaţi, în momentul în care devin activi pe 
pieţele din alte ţări ale UE. 
„La nivel european, este nevoie să standardizăm ceea ce înseamnă legislaţie şi proceduri în statele membre, vizavi 
de modul în care sunt acestea faţă de cetăţenii Europei şi mai ales a acestei lumi pe care noi o reprezentăm, să 
beneficieze de un tratament egal. Sunt foarte multe cazuri din acestea, de tratament incorect şi inegal, faţă de 
ceea ce înseamnă cetăţeni europeni”, a detaliat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a precizat că, prin această standardizare, nu poate fi limitat dreptul de muncă al românilor 
nici măcar de către cei care sunt din partide anti-Europa. 
„Am şi discutat să îi conving pe cei care sunt de bună credinţă că nu voi pune niciodată în discuţie cele patru 
libertăţi fundamentale ale Uniunii Europene, chiar din contră”, a subliniat Teodorovici. 
Oficialul de la Finanţe a mai spus că standardizarea propusă este luată în discuţie şi de alte ţări din UE, ţări 
asemănătoare cu România. 
De asemenea, demnitarul a subliniat că prin această standardizare nu s-a gândit că le-ar putea fi interzis 
românilor care lucrează într-o ţară din UE să mai lucreze în acea ţară după cinci ani. 
„În legătură cu declaraţiile făcute astăzi, la dezbaterea care a avut ca subiect principal criza forţei de muncă, nu 
pot să nu remarc evaluările nejustificate, fără preocuparea de a înţelege mesajul în spiritul său şi pentru care 
consider că este necesar să fac următoarele precizări. Aceste declaraţii au fost făcute în contextul în care România 
se confruntă cu o criză acută de forţă de muncă, intenţia mea fiind aceea de a propune soluţii care să vină în 
sprijinul nostru al tuturor, atât din punct de vedere economic, cât şi social. NU am pus, NU pun şi nici NU voi pune 
vreodată în discuţie cele patru libertăţi fundamentale pe care se bazează Uniunea Europeană: libera circulaţie a 
persoanelor, a mărfurilor, a serviciilor şi a capitalurilor”, a scris, marţi seara, Eugen Teodorovici, pe pagina sa de 
Facebook. 
În schimb, ministrul Finanţelor Publice a subliniat, pe Facebook, că, dacă o problemă nu este discutată la nivel 
european, toate celelalte state membre consideră că lucrurile sunt perfecte. „Astfel, din România au plecat sute 
de mii de tineri către alte state, efectele fiind oportunităţi de dezvoltare diminuate, iar economia ţării noastre 
fiind afectată”, a adăugat Teodorovici. 
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Oficialul de la Finanţe a mai precizat că, prin cele spuse a subliniat necesitatea de a standardiza la nivel european 
legislaţia şi procedurile privind accesul pe piaţa muncii în statele europene, „astfel încât să avem condiţii EGALE 
de acces pentru toţi cetăţenii Uniunii Europene”. 
„În niciun caz NU este vorba de o piedică sau de o limitare a accesului românilor în spaţiul european, ci mai 
degrabă dorinţa mea, aşa cum a fost întotdeauna, de a APĂRA şi PROMOVA interesele românilor şi ale 
companiilor româneşti”, a mai afirmat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a mai menţionat, pe Facebook, că, aşa cum a mai declarat şi cu alte ocazii la întâlnirile cu 
omologi la nivel european, în contextul discuţiei despre variante de promovare a unor scheme europene de 
şomaj, o astfel de măsură NU trebuie să ţină cont doar de problemele cu care se confruntă unele state membre, 
în special cele dezvoltate economic, în defavoarea celorlalte. 
„În Europa Centrală şi de Est, de exemplu, şomajul nu a înregistrat cote alarmante, nici în perioada de criză, 
problema principală fiind migraţia forţei de muncă, în special cea calificată către state mai prospere din Vestul 
Europei. Acest fenomen duce la dezechilibre majore pe piața muncii, care afectează potenţialul de creştere şi 
încetineşte convergenţa la nivelul Uniunii Europene. Prin urmare, o eventuală funcţie de stabilizare 
macroeconomică trebuie să aibă în vedere, în special, interesele statelor afectate de deficit al ocupării pe piaţa 
muncii şi TREBUIE să aibă ca principal SCOP sprijinul financiar pentru acţiuni de încurajare a întoarcerii forţei de 
muncă în ţările de origine. Indiferent de sensibilităţile europene, AM REPREZENTAT şi VOI REPREZENTA, 
întotdeauna, interesul României şi al românilor!”, a concluzionat Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate astăzi sesizarea pe conflictul Parlament - Ministerul Public pe protocoale 
CCR dezbate miercuri pe sesizarea Camerei Deputaţilor cu privire la existenţa unui conflict între Parlament şi 
Ministerul Public, care prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, chiar şi după 
denunţarea lor. 
Sesizarea Camerei Deputaţilor cu privire la existenţa unui conflict între Parlament şi Ministerul Public, care 
prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, chiar şi după denunţarea lor trebuia să 
se dezbătă în urmă cu două săptămâni, însă a fost amânată deoarece Florin Iordache, cel care a semnat sesizarea 
la CCR, nu a putut participa la şedinţă pentru a susţine punctul de vedere al Parlamentului. Sesizarea a fost 
semnată de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor deoarece în ziua respectivă preşedintele forului inferior al 
Legislativului, Liviu Dragnea, i-a delegat acestuia atribuţiile funcţiei. 
Pe 8 octombrie, Camera Deputaţilor a sesizat Curtea Constituţională a României cu privire la un posibil conflict 
juridic între Parlament şi Ministerul Public, legat de protocoalele SRI-Parchetul General. Punctele de vedere au 
fost trimise de către părţile implicate în conflict pe 22 octombrie, termen fixat de Curtea Constituţională. 
"Având în vedere că Ministerul Public- Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prin semnarea 
protocoalelor secrete cu Serviciul Român de Informaţii, şi-a încălcat propriile competenţe constituţionale, şi, 
uzurpând competenţele Parlamentului, a învestit Serviciul Român de Informaţii cu competenţa de a desfăşura 
activităţi specifice organelor de cercetare penală, fapt interzis expres de legiuitor prin legea 42/1992 privind 
organizarea şi funcţionarea SRI", se arată în sesizarea Camerei Deputaţilor, la CCR obţinută de MEDIAFAX. 
Sursa citată precizează că aceste protocoale secrete clasificate dintre Ministerul Public şi SRI nici nu au fost 
comunicate instanţelor şi nici nu au fost făcute publice, cu atât mai mult nu au fost publicate în Monitorul Oficial. 
Aceasta situaţie a dus la: 
"a) Desfăşurarea urmăririi penale şi restrângerea de probe de către lucrătorii SRI şi parchete pe baza unor 
norme/reguli secrete, care, din punct de vedere juridic, sunt inexistente atâta timp cât Constituţia reglementează 
strict şi expres modul de adoptare şi intrare în vigoare a legilor şi condiţionează existenţa acestora de publicare în 
Monitorul Oficial. 
b) Imposibilitatea persoanelor acuzate de a invoca, pe durata urmăririi penale sau a judecăţii, excepţiile nulităţii 
prevăzute de Codul de Procedură privind modul nelegal de administrare a probelor, nulităţi pe care legiuitorul le-
a prevăzut în lege în vederea protejării dreptului constituţional al persoanei la apărare, la un proces echitabil 
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c) Imposibilitatea instanţelor de a se pronunţa efectiv pe legalitatea acestor probe de a le cenzura, din moment 
ce, în afara Ministerului Public şi a SRI, conţinutul protocoalelor era necunoscut nu doar celorlalte părţi din 
proces, ci şi judecătorilor", se arată în sesizare. 
Procurorii generali, de la data semnării protocoalelor din 2009 şi 2016, adică Laura Codruţa Kovesi şi Augustin 
Lazăr, ar fi uzurpat competenţa Parlamentului prin semnarea protocoalelor, conform sursei citate. 
Sesizarea face referire la toate prevederile legale post-decembriste care au scos serviciul secret din zona juridică. 
"Abia în 2016, prin Ordonanţa 6/2016 despre care s-a discutat în spaţiul public, SRI a primit competenţe de organ 
de cercetare penală specială, cum era în perioada comunistă însă şi acestea în limitele e care le vom expune, 
limite depăşite de protocolul din 2016", prevede documentul obţinut de MEDIAFAX. 
Sesizarea conţine istoricul celor două protocoale încheiate între Parchetul General şi SRI (2009 şi 2012). Legat de 
cel din 2009, în sesizarea transmisă la CCR se arată că: "legea nu defineşte categoria “infracţiunilor ce au 
corespondent în ameninţările la adresa siguranţei naţionale, distinct de <<infracţiuni împotriva siguranţei 
naţionale>>, iar definiţia dată noţiunii de siguranţă naţională a fost la rândul său extinsă prin decizii secrete ale 
CSAT. (...) Cu alte cuvinte, PÎCCJ a reinviat o normă comunistă abrogata, repunând SRI în competenţele vechii 
Securităţi comuniste, contrar voinţei Parlamentului, care a legiferat în sensul repunerii justiţiei de vechile practici 
staliniste". 
Legat de protocolul Ministerul Public- SRI, din anul 2012, în documentul menţionat se arată că: "extinde 
cooperarea SRI – Ministerul Public dincolo de limitele prevăzute de OUG6/2016". 
"Protocolul din 2016 reia practica vechiului protocol din 2009, prin care procurorii raportau SRI modul de 
valorificare a informaiilor primate. Prin această prevedere, procurorii devin subordonaţii ofiţerilor de informaţii". 
Alte prevederi din sesizarea Camerei Deputaţilor: 
"-Centrul Naţional de Interceptare a Comunicaţiilor există şi funcţionează în afara <<legii>>, aşa cum este 
definitită în Constituţie şi jurisprudenţa CCR să fie emisă/ adoptat de organul legiuitor, să fie făcută publică, 
accesibil, prebizibilă şi clară. 
-Încălcând într-un mod brutal, subversiv şi ascuns competenţele Parlamentului, cu consecinţe directe inclusiv în 
planul drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor. 
-Acţionând în <<cooperare>> secretă cu SRI în cadrul proceselor penale, în baza acestor protocoale, Ministerul 
Public a încălcat separaţia puterilor şi voinţa legiuitorului, acesta nemaisupunându-se Constituţiei şi legii, ci unor 
protocoale secrete ce adaugă la lege. 
- Chiar dacă protocoalele au fost denunţate, aşa cum susţine actuala conducere a Ministerului Public şi SRI, 
efectele lor continuă să se producă atât în proceduri judiciare în curs de desfăşurare, cât şi în cele finalizate. 
-Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a încălcat brutal principiul colaborării loiale dintre puterile 
statului. 
-Prin ascunderea existenţei protocoalelor cu SRI faţă de instanţele de judecată, PÎCCJ a împiedicat în mod 
indubitabil judecătorii să facă un control complet cu privire la legalitatea şi temeinicia TUTUROR probelor 
obţinute, viciind în acest mod actul de judecată şi împiedicând instanţele să judece în mod independent şi 
imparţial". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii DNA sunt SOMAŢI să spună dacă au colaborat cu SRI în dosarele Belina şi Tel Drum, sub 
ameninţarea amenzii 
DNA trebuie să comunice până pe data de 4 decembrie dacă în dosarele Belina şi Tel Drum a avut sprijin din 
partea SRI, iar în caz afirmativ să detalieze în ce a constat această colaborare, a dispus un judecător de la 
Tribunalul Bucureşti. 
Decizia aparţine magistratului de cameră preliminară din dosarul fostului secretar de stat în ministerul Dezvoltării, 
Sevil Shhaideh. În caz contrar, judecătorul a pus în vedere DNA că va emite o amendă judiciară. 
Tot sub sancţiunea amenzii judiciare vor fi şi avocaţii, dacă nu studiază în timp util răspunsul procurorilor 
anticorupţie. 
„Dispune emiterea unei adrese către Ministerul Public (…) Direcţia Naţională Anticorupţie pentru a comunica dacă 
în dosarul penal nr. 218/P/2017 au fost obţinute probe prin procedee sau mijloace probatorii la care au participat 
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şi lucrători ai Serviciului Român de Informaţii. În caz afirmativ organul de cercetare penală are obligaţia de a 
identifica mijloacele/procedeele probatorii astfel obţinute, de a detalia implicarea Serviiciului Român de 
Informaţii şi de a menţiona dacă în cuantumul cheltuielilor judiciare efectuate în timpul urmăririi penale apreciate 
în rechizitoriu la cuantumul de 90.000 de lei au fost incluse şi cele ocazionate de colaborarea dintre cele două 
instituţii. Solicitarea vizează inclusive procedee sau mijloace probatorii administrate în dosarele penale 
665/P/2017 (n.r.- Dosarul Belina) şi 986/P/2014 (n.r. – Dosarul Tel Drum) ale Ministerului Public. (…) Învederează 
Ministerul Public (…) că are obligaţia de a formula un răspuns până la data de 04.12.2018 iar părţilor că au 
obligaţia de a-l studia până la următorul termen de judecată stabilit ulterior primirii răspunsului, sub sancţiunea 
amenzii judiciare. (…)” se arată în minuta deciziei.  
Pe 27 iunie, procurorii DNA au trimis-o în judecată pe Sevil Shhaideh pentru abuz în serviciu în dosarul Insula 
Belina, clasând acuzaţiile pentru Rovana Plumb în această cauză. Alături de aceasta, au mai fost trimişi în judecată 
Ionela Stoian, la data faptei director în cadrul M.D.R.A.P, pentru complicitate la abuz în serviciu, şi Ionuţ Adrian 
Gâdea, la data faptei preşedinte al C.J. Teleorman, pentru complicitate la abuz, alături de alţi funcţionari publici. 
„În anul 2013, prin acţiunea concertată a unor persoane cu funcţii publice, părţi din Insula Belina şi Braţul Pavel 
(cu suprafaţă de 278,78 ha, respectiv 45 ha), situate în albia minoră a Dunării, au trecut ilegal din proprietatea 
statului în proprietatea judeţului Teleorman şi în administrarea Consiliului Judeţean Teleorman, pentru ca, doar la 
câteva zile, să fie închiriate tot ilegal unei firme private. Pentru realizarea transferului de proprietate a fost 
adoptată H.G. 943/2013, act cu caracter individual prin care au fost încălcate o serie de dispoziţii legale”, se arată 
în rechizitoriul întocmit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Stefanescu dezvaluie ce a declarat Oprisan la DNA: Vom continua sa modificam legile si oricum vom da legea 
aministiei si gratierii 
Secretarul general interimar al PSD, Codrin Stefanescu, a declarat, marti seara, la Romania TV, ca presedintele CJ 
Vrancea, Marian Oprisan, a fost audiat la DNA intr-un dosar in care e vizat Liviu Dragnea. 
Stefanescu a spus ca Oprisan i-a anuntat pe procurori ca PSD va da legea amnistiei si gratierii. 
Presedintele CJ Vrancea a fost intrebat despre partidele de vanatoare la care a participat alaturi de Dragnea si alti 
lideri social-democrati, dar si afaceristi, judecatori si politisti, spune Stefanescu. 
"Asta s-a infuriat! Cum adica, ma intrebati pe mine ce am vorbit si am facut cu prietenii mei acum 9-10 ani de zile? 
Credeti ca ne puneti noua calusul in gura? Vom continua sa modificam legile si oricum vom da legea aministiei si 
gratierii", a declarat Codrin Stefanescu 
(Sursa: RomaniaTV) 
 

 Procesul lui Lazar pentru suspendarea revocarii se va judeca la Bucuresti. Mesaj ironic de la Toader dupa 
decizia instantei 
Procesul in care se judeca cererea procurorului general Augustin Lazar de suspendare a procedurii de revocare din 
functie ajunge la Bucuresti, in urma deciziei de marti a Curtii de Apel Alba Iulia. 
Solicitarea ministerului 
Reprezentantul Ministerului Justitiei a cerut ca procesul sa fie judecat la Curtea de Apel Bucuresti, invocand 
exceptia necompetentei teritoriale, in timp ce avocatul lui Augustin Lazar a cerut ca speta sa ramana la Alba Iulia, 
invocand faptul ca procurorul general are acolo domiciliul. 
Curtea de Apel Alba Iulia a admis exceptia privind necompetenta teritoriala, astfel ca procesul va continua la 
Curtea de Apel Bucuresti. 
Decizia este definitive. 
Imediat dupa ce a aflat decizia instantei de la Alba Iulia, ministrul Justitiei, Tudorel Toader, a postat un mesaj 
ironic la adresa lui Augustin Lazar, in care da de inteles ca procurorul general ar fi deschis procesul la Curtea de 
Apel din Alba Iulia pentru a trage de timp. 
"Instanta de contencios administrativ a declinat competenta solutionarii actiunii procurorului general, de la 
domiciliul reclamantului catre instanta din capitala. Oare autorul plangerii chiar nu cunostea regulile de 
competenta sau pur si simplu a vrut sa mai traga de timp?", scrie pe Facebook Tudorel Toader. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.facebook.com/profile.php?id=100007030777053


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
O revocare mult dezbatuta 
Pe 24 octombrie, Tudorel Toader a anuntat declansarea procedurii de revocare din functie a procurorului general 
Augustin Lazar. 
Procurorul general, Augustin Lazar, a depus la Curtea de Apel Alba, o cerere de suspendare a procedurii de 
revocare din functie declansata de ministrul Justitiei, Tudorel Toader. 
Amintim ca Sectia pentru procurori a CSM a dat un aviz negativ cererii lui Tudorel Toader de revocare a 
procurorului general, Augustin Lazar. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Tariceanu, audiat cu usile inchise in Comisia Juridica: Votul pentru ridicarea imunitatii se da saptamana 
viitoare 
Calin Popescu Tariceanu a fost audiat, marti, in Comisia Juridica a Senatului, raportul privind inceperea urmaririi 
penale in dosarul in care e acuzat de luare de mita urmand sa fie votat martea viitoare. 
Presa nu a avut acces la lucrarile forului legislativ, iar presedintele Senatului nu a facut declaratii inaintea inceperii 
sedintei. 
UPDATE - Senatorul PSD Robert Cazanciuc a declarat la finalul sedintei ca, dupa ce comisia va vota raportul, el va 
fi trimis in plenul Senatului pentru votul final. 
"BPN a stabilit un termen pentru depunerea raportului. Nu putem prelungi, nu ne putem juca cu termenele (...) 
Nu este un vot pentru sau impotriva, Senatul e chemat sa exercite o anumita atributie (sa accepte inceperea 
urmaririi penale - n.red.), daca o sa o faca sau nu, o sa vedem. 
Nu avem inca toate elementele la indemana. Dezbaterea a fost clara, consistenta, avem o saptamana la dispozitie. 
Votul meu va fi unul extrem de responsabil", a declarat Robert Cazanciuc, fost ministru al Justitiei. 
Tariceanu a spus, pe 11 noiembrie, referitor la dosarul transmis de DNA catre Senat, ca, desi sunt 73 de volume, 
acestea reprezinta doar "maculatura" pentru a impresiona. 
"Eu am serioase indoieli in privinta faptelor care ar putea sa fie in dosarul care este trimis la Senat. Cu toate ca 
sunt 73 de volume, ca sa impresioneze, asta inseamna 20.000 de pagini, parerea mea este ca, asa cum s-a 
intamplat si in dosarul precedent in care am fost acuzat si achitat, este enorm de multa maculatura. 
Pun acolo o hartie ca sa spuna lumea - domnule, daca sunt atat de multe pagini, or fi cine stie ce probe deosebite", 
a declarat Calin Popescu Tariceanu, la Romania TV. 
DNA a solicitat Senatului incuviintarea inceperii urmaririi penale pe numele lui Calin Popescu Tariceanu. Procurorii 
au anuntat ca Tariceanu este acuzat ca ar fi primit aproape 800.000 de dolari de la reprezentantii unei companii 
austriece pentru a incheia mai multe acte aditionale la un contract comercial, banii fiind folositi pentru campania 
electorala. 
"Procurorii desfasoara o investigatie care vizeaza suspiciuni de savarsire a unor fapte de coruptie privind 
acoperirea unor cheltuieli de campanie electorala cu sume de bani provenite de la o firma care ar fi obtinut 
contracte comerciale importante de la statul roman. Dosarul s-a constituit in anul 2018, in urma reunirii a trei 
dosare penale, dintre care unul a fost preluat de procurorii D.N.A la cerea autoritatilor judiciare austriece. 
Concret, un demnitar ar fi primit, in mod indirect, in perioada 2007-2008, foloase materiale in valoare de aprox. 
800.000 USD de la reprezentantii unei companii austriece, in schimbul demersurilor depuse de acesta in 
exercitarea functiei, astfel incat sa se incheie mai multe acte aditionale la un contract comercial derulat de 
companie. 
Suma ar reprezenta un comision de 10 % din valoarea acestor acte aditionale si ar fi fost folosita in beneficiul 
demnitarului, fiind transferata in baza unor contracte fictive incheiate cu mai multe companii offshore", au 
precizat procurorii DNA. 
Potrivit sursei citate, in cauza se deruleaza ancheta si fata de alte persoane pentru complicitate la luare de mita, 
iar in ceea ce il priveste pe demnitar, actualmente senator, efectuarea urmaririi penale pentru infractiunea de 
luare de mita este conditionata de obtinerea unui aviz din partea Senatului. 
Firma la care se face referire este Fujitsu Siemens Computers, cea de al carei nume a fost legat si dosarul 
Microsoft, in care au fost implicati mai multi demnitari romani. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Metrorex are pierderi imense, prea multi angajati, salarii mari si cele mai proaste servicii, fata de alte 
metrouri - analiza 
In comparatie cu alte companii de metrou din regiune, Metrorex inregistreaza un venit per angajat de trei ori mai 
mic, are cu 20% mai multi angajati per kilometru de metrou, salarii supradimensionate, pierderi imense, precum 
si cea mai proasta calitate a serviciilor oferite, arata o analiza semnata de Iancu Guda, presedinte al Analistilor 
Financiari si lector IBR & ASE. 
Analistul arata ca, in comparatie cu companiile similiare din Budapesta, Praga si Varsovia, in baza situatiilor 
financiare si rapoartelor aferente anului 2017, Metrorex inregistreaza o productivitate comerciala foarte 
modesta, cu resurse umane supradimensionate, salarii cu 9% mai mari decat mediacompaniilor similare din 
regiune si de aproape doua ori peste media din sectorul privat, cu pierderi imense(fara subventiile de la stat ar fi 
o companie falimentara) precum si cea mai proasta calitate a serviciului oferit, in conditiile in care viteza medie 
este cea mai scazuta din cauza investitiilor modeste. 
Eliminand subventiile primite de la stat, Metrorex inregistreaza pierderi de 55% din cifra de afaceri (358 mil lei, 
aprox 77 mil euro), in timp ce firmele similare din regiune obtin un profit mediu de 11%: Budapesta (+16%), Praga 
(10%), Varsovia (5%) 
Metrorex inregistreaza 63 de angajati la fiecare km de metrou, cu 20% peste media din capitalele analizate ca si 
referinta (51,41) si de 3 ori mai mult decat Budapesta (care inregistreaza 20,21 angajati/km metrou). 
Salariul mediu net pe angajat la Metrorex este de 1.144 euro/luna (7.555 lei brut), de doua ori peste media 
nationala si cel mai mare din regiune. 
Media salariului net pe angajat la firmele care administreaza reteaua de metrou din capitalele de referinta este de 
1.040 euro pe luna, cu +9% sub media inregistrata in Metrorex si doar cu +38% peste media nationala din tara 
respectiva. 
Salariul mediu net din orasele de referinta utilizate ca si comparatie (Budapesta, Praga si Varsovia) este 756 euro 
pe angajat, cu 31% peste media din Bucuresti, dar angajatii Metrorex castiga cu 9% peste angajatii de la 
companiile similare din aceste capitale. 
In privinta productivitatii angajatilor, Metrorex inregistreaza o cifra de afaceri pe angajat de 31.600 euro pe 
an, de aproape trei ori sub media din capitalele de referinta (87.300 de euro pe angajat pe an si de 6 ori sub 
media inregistrata de angajatii retelei de metrou din Budapesta 
Viteza media inregistrata de trenurile Metrorex este de 22,5 km/ora, mult sub media capitalelor din zona (31 
km/ora), situatie cauzata de investitiile modeste in retea, in conditiile in care majoritatea trenurilor sunt vechi. 
In privinta infrastructurii, Bucuresti inregistreaza o retea de metrou cu o dimensiune de 30 metri la 1.000 
locuitori, nivel aproape identic cu media capitalelor folosite ca si referinta (29,19 metri la 1.000 locuitori), dar 
veniturile obtinute sunt mult mai mici. Desigur, nu ajuta nici turismul, in conditiile in care numarul de vizitatori din 
Budapesta, Praga si Varsovia este mult peste Bucuresti. 
Iancu Guda a analizat cateva detalii suplimentare privind evolutia Metrorex in perioada 2013-2017 si a constatat 
ca situatia financiara a companiei se deterioreaza, avand in vedere ca aproximativ 40% din veniturile companiei 
provin din subventii de la stat, si alte venituri din exploatare. 
Considerand doar cifra de afaceri (veniturile realizate din vanzarea de bilete), compania inregistreaza pierderi din 
exploatare de 145 mil. lei in 2017, vs -140 mil. lei in 2016, sau -121 mil. lei in 2015, in conditiile in care rezultatul 
net final este de -358 mil lei (aprox 77 mil euro pierdere). 
In orice caz, compania nu a facut profit in ultimul deceniu, iar pierderile cumulate din ultimii 5 ani sunt de 600 
mil. lei; ponderea cheltuielilor cu salariile in totalul cheltuielilor de exploatare a crescut de la 44% (in 2013) la 50% 
(in 2017), in conditiile in care salariul mediu brut pe angajat in 2017 a fost de 7.555 Lei (in crestere cu 12% fata de 
2016, si dublu fata de media din economie). 
Daca se va majora cu 42%, asa cum cereau initial sindicalistii, salariul mediu din Metrorex va ajunge triplu 
comparativ cu media nationala, incheie analistul Iancu Guda. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Comerciantii de la metrou sunt revoltati: Li s-a taiat lumina si sunt dati afara, dupa ce tocmai si-au reinnoit 
contractele 
Alarmati, comerciantii de la metrou vor sa stie de ce le-a taiat Metrorex lumina si apa curenta din chioscuri, in 
conditiile in care, spun ei, tocmai isi reinnoisera contractele de inchiriere. 
Asa cum Ziare.com v-a informat deja, Metrorex a intrerupt, in cursul zilei de marti, alimentarea cu electricitate si 
apa curenta a spatiilor comerciale din subteran. Iata cum s-a ajuns aici. 
Cele 331 de spatii comerciale de la metrou, intinse pe circa 5.900 de metri patrati, sunt date spre inchiriere, inca 
de la inceputul anilor 1990, de Sindomet Servcom SRL, societatea aflata sub controlul Unitatea - Sindicatul Liber 
din Metrou (USLM) . Aceasta si-a castigat dreptul de a scoate la inchiriere respectivele spatii comerciale printr-un 
contract incheiat cu Metrorex SA acum mai bine de doua decenii. 
Ulterior, acest contract a tot fost reinnoit periodic, prin acte aditionale. Asa se face ca, de-a lungul tuturor acestor 
ani, mai bine de trei sferturi din banii incasati din inchirierea spatiilor comerciale n-au mers catre Metrorex SA 
(societatea detinuta de Ministerul Transporturilor), ci spre Sindomet Servcom SRL. 
Recent, Ministerul Transporturilor a decis ca relatia contractuala dintre Metrorex SA si Sindomet Servcom SRL sa 
se incheie, iar spatiile comerciale sa nu mai fie inchiriate prin intermediul firmei sindicatului, ci sa fie scoase la 
licitatie. 
Ion Radoi, liderul USLM, a declarat anterior pentru Ziare.com ca se opune categoric unei astfel de masuri, in 
conditiile in care banii din chirii ar fi folositi de sindicat "in scopuri sociale". Mai mult, spunea Radoi, sindicatul isi 
va apara drepturile in instanta. 
Nici declaratiile si nici actiunile din instanta ale sindicalistilor n-au contat, insa, prea mult pentru conducerea 
Metrorex SA. Dimpotriva - la o zi dupa ce contractul cu Sindomet Servcom SRL a expirat - Metrorex a si inceput sa 
taie utilitatile spatiilor comerciale din subteran si sa ia masuri pentru a-i evacua pe comercianti, in ideea de a 
scoate, cat mai curand, spatiile la licitatie. 
Comerciantii spun, insa, ca ei au facut tot ce li s-a cerut pentru a-si putea vedea, in continuare, de micile afaceri. 
Asa ca acum nu inteleg de ce urmeaza sa fie evacuati. 
Comerciant de la metrou: De ce ma da afara, daca eu tocmai am reinnoit contractul cu Sindomet? 
Mare parte dintre spatiile comerciale din statia Gara de Nord erau inchise, in dupa-amiaza zilei de marti, 27 
noiembrie. 
Cafenelele si patiseriile nu mai aveau cum sa functioneze, fara energie electrica si fara apa, asa ca proprietarii 
afacerilor au pus lacatul pe usa si au plecat. 
Deschise mai ramasesera doar magazinele care vand genti, haine si tot soiul de alte obiecte. De nevoie, oamenii 
si-au aprins in magazine lampi cu baterii sau au incercat sa profite la maxim de lumina din pasaj. 
Printre proprietarii de mici afaceri l-am gasit pe Amir Hassan. E din Iran si spune ca locuieste in tara noastra de 26 
de ani. Iar in urma cu 4 ani si-a deschis, la metrou, un magazin in care vinde, in principal, genti. 
"Eu nu inteleg ce se intampla. Cum sa taie curentul? Nici in Afganistan nu se face asa!Azi anunti, azi tai! Se cearta 
intre ei pe bani, inteleg, dar de ce sa ne dea pe noi afara? 
A venit Metrorex sa opreasca lumina azi. Dar de ce? Noi, in urma cu 3 saptamani, am semnat contract nou cu 
Sindomet pentru o perioada de pana in 2020 si ceva. Cam 2 ani de contract nou. Atunci de ce ni s-a mai facut 
contract, daca ei vor sa ne dea afara? 
Pai nu se face asa. O femeie care vindea mai incolo a lesinat cand au venit sa taie curentul si a ajuns la spital. 
Inteleg ca vor sa creasca chiria. Pai sa ne spuna atunci. Dar de ce sa ne dea afara? Toti au copii de crescut. Toti au 
pregatiri de platit, au rate. Ce faci, te duci pe strada? 
Am inteles ca vor sa renoveze aici. Dar in spatiul asta eu am investit niste bani. Acum vin si darama, dupa ce eu 
am semnat contract cu Sindomet? Nu-i corect! 
Mi-au taiat lumina azi pana in pranz. Pai nu! De 4 ani de zile de cand vand aici, la contor au venit, au citit si m-au 
pus sa platesc. Dar n-am facut contract pentru lumina. Ei se cearta si omul de rand sufera", spune Amir Hassan. 
Fara lumina si fara apa curenta au ramas si spatiile comerciale din celelalte statii de metrou. Spre exemplu, la 
statia Unirii 1, doar fast-food-ul McDonald's era deschis. O patiserie vindea ce mai avea, inca, pe stoc, iar celelalte 
se inchisesera. Prin magazinele de haine si incaltaminte, vanzatoarele fie stateau in bezna, fie isi montasera lampi 
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cu baterii. Legea o respectau doar cele care aveau case de marcat dotate cu acumulatori. 
Situatia era similara in aproape toate statiile de metrou. 
La statia Dristor 1, doua dintre spatiile comerciale par sa fi scapat de debransare. In celelalte, insa, s-a luat lumina 
de pe la ora 17:00. O vanzatoare ne spune ca - dupa ce ca era frig si trebuia sa stea cu fesul pe cap - acum mai e 
nevoita sa munceasca si pe intuneric, de cateva ore. 
Dar e o simpla angajata si n-are de ales. Isi asteapta seful, ca sa vada ce urmeaza sa faca. 
"Deh, daca acum s-au hotarat sa ne lase fara serviciu, noi ce sa facem?", spune femeia, cu naduf. 
In statiile de metrou de la Victoriei, cei mai multi dinte comercianti au preferat sa inchida magazinele, in loc sa isi 
astepte clientii in bezna. 
Ramane de vazut cum isi vor continua intreprinzatorii de la metrou micile afaceri si daca isi vor mai putea pastra 
angajatii. Sau daca, dimpotriva, vor fi nevoiti sa ii concedieze. 
In ciuda insistentelor Ziare.com, nici liderul sindical Ion Radoi si nici vreun alt membru din conducerea USLM nu a 
dorit sa vorbeasca, in cursul zilei de 27 noiembrie, despre situatia de criza de la metrou. 
Asta chiar daca oamenii au tot dreptul sa stie daca si de ce Sindomet Servcom SRL a reinnoit contractele de chirie 
ale comerciantilor in urma cu 3 saptamani, in conditiile in care stia ca s-ar putea ca parteneriatul cu Metrorex sa 
se incheie curand. 
Dumitru Sodolescu, directorul-executiv al Metrorex, a declarat pentru Ziare.com ca, in conditiile expirarii relatiei 
contractuale cu firma sindicatului de la metrou, Metrorex SA nu mai are nicio obligatie privind eventualele 
contracte pe care le-a incheiat, pe cont propriu, Sindoment Servcom SRL cu comerciantii de la metrou. 
Din pacate, cei care sufera cel mai mult de pe urma masurilor drastice nu sunt sindicalistii, ci comerciantii de la 
metrou si bucurestenii, care cel putin cateva luni de aici incolo nu vor mai avea magazine, in subteran. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Comisia pentru administratie a Camerei Deputatilor da liber la interventii fara autorizatie asupra 
monumentelor istorice 
Comisia pentru administratie a Camerei Deputatilor a aprobat, marti, proiectul prin care se dezincrimineaza 
interventiile fara autorizatie asupra monumentelor istorice. Este vorba despre un proiect initiat de un grup de 
parlamentari PSD, intre care si Florin Iordache. 
Nicusor Dan a declarat ca majoritatea parlamentara da astfel liber la distrugerea monumentelor istorice, oferind 
un cadou extraordinar mafiei imobiliare, primarilor care incalca legea si functionarilor corupti. 
"Mafia imobiliara, primarii care incalca legea si functionarii corupti primesc zilele acestea un cadou extraordinar 
din partea majoritatii parlamentare care a decis sa dezincrimineze interventiile fara autorizatie asupra 
monumentelor istorice. Acum, parlamentarii majoritatii vor sa inlature si acest obstacol, dand astfel liber la 
distrugerea monumentelor istorice. Comisia pentru administratie publica din Camera Deputatilor a votat astazi 
modificarile la Legea 50/1991, propuse de mai multi deputati PSD, printre care si Florin Iordache, care se 
dovedeste astfel nu doar prietenul politicienilor penali, ci si al rechinilor imobiliari care cauta solutii sa scape de 
lege", a declarat deputatul Nicusor Dan, dupa adoptarea actului normativ in Comisia de administratie. 
Conform acestor modificari, se elimina incriminarea interventiilor fara autorizatie asupra monumentelor istorice 
si, de asemenea, se elimina si incriminarea continuarii constructiei dupa ce Inspectoratul de Stat in Constructii a 
decis oprirea lucrarilor, a precizat el. 
"Toate aceste fapte grave, care vor duce la distrugerea monumentelor istorice, dar si la inmultirea constructiilor 
fara autorizatie, de tipul blocului din sectorul 5, ars aproape total in urma cu putina vreme, vor fi sanctionate cu 
amenzi contraventionale, dupa ce legea va trece si de votul plenului Camerei Deputatilor, care este camera 
decizionala. 
Aceste modificari sunt asteptate si de multi functionari din primarii si chiar de catre primari care au incalcat legea 
cu buna stiinta. Unul dintre acestia este chiar primarul Sectorului 3, Robert Negoita, care, potrivit deciziei 
Tribunalului Bucuresti, a demolat ilegal fosta Scoala 80 si a construit, tot ilegal, actualul sediu al Primariei 
Sectorului 3, iar dupa adoptarea de catre Parlament a acestor modificari, Robert Negoita plateste cateva mii de lei 
amenda contraventionala si scapa, iar distrugerea monumentelor continua", spune Nicusor Dan. 
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"Avand in vedere faptul ca proiectul initiat de Florin Iordache si alti deputati PSD nu are sustinea guvernului, 
solicit public PSD sa ceara deputatilor sai sa nu voteze in plen aceste modificari care vor deschide calea distrugerii 
patrimoniului istoric", incheie deputatul. 
Proiect de lege prevede abrogarea lit. a) a art. 24 din Legea nr.50/1991 privind autorizarea executarii lucrarilor de 
constructii. 
Acest articol prevede in prezent, la litera a, ca reprezinta infractiuni si se pedepsesc cu inchisoare de la 3 luni la un 
an sau cu amenda urmatoarele fapte: executarea fara autorizatie de construire sau de desfiintare ori cu 
nerespectarea prevederilor acesteia a lucrarilor prevazute la art. 3 alin. (1) lit. b), c), e) si g), cu exceptiile 
prevazute de lege. 
Conform articolului 3 alineatul 1, constructiile civile, industriale, agricole, cele pentru sustinerea instalatiilor si 
utilajelor tehnologice, pentru infrastructura de orice fel sau de oricare alta natura se pot realiza numai cu 
respectarea autorizatiei de construire, precum si a reglementarilor privind proiectarea si executarea 
constructiilor, pentru: lit. b) lucrari de construire, reconstruire, extindere, reparare, consolidare, protejare, 
restaurare, conservare, precum si orice alte lucrari, indiferent de valoarea lor, care urmeaza sa fie efectuate la 
toate categoriile de monumente istorice prevazute de lege - monumente, ansambluri, situri - inclusiv la anexele 
acestora, identificate in acelasi imobil - teren si/sau constructii, laconstructii amplasate in zone de protectie a 
monumentelor si in zone construite protejate, stabilite potrivit legii, ori la constructii cu valoare arhitecturala sau 
istorica deosebita, stabilite prin documentatii de urbanism aprobate; lit c) lucrari de construire, reconstruire, 
modificare, extindere, reparare, modernizare si reabilitare privind caile de comunicatie de orice fel, drumurile 
forestiere, lucrarile de arta, retelele si dotarile tehnico-edilitare, bransamente si racorduri la retele de utilitati, 
lucrarile hidrotehnice, amenajarile de albii, lucrarile de imbunatatiri funciare, lucrarile de instalatii de 
infrastructura, lucrarile pentru noi capacitati de producere, transport, distributie a energiei electrice si/sau 
termice, precum si de reabilitare si retehnologizare a celor existente; lit. e) lucrari de foraje si excavari necesare 
pentru efectuarea studiilor geotehnice si a prospectiunilor geologice, proiectarea si deschiderea exploatarilor de 
cariere si balastiere, a sondelor de gaze si petrol, precum si a altor exploatari de suprafata, subterane sau 
subacvatice; lit. g) organizarea de tabere de corturi, casute sau de rulote. 
Proiectul a fost adoptat tacit de Senat, iar Camera Deputatilor este decizionala. 
Guvernul a dat un aviz negativ. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PNL cere la tribunal dizolvarea companiilor municipale, în timp ce Firea continuă să contrazică decizia 
definitivă a CAB 
O nouă lovitură pentru companiile municipale. După ce Curtea de Apel Bucureşti a anulat toate hotărârile de 
înfiinţare a celor 22 de companii, PNL a cerut azi la Tribunalul Bucureşti dizolvarea societăţilor comerciale. În plus, 
reprezentanţii opoziţiei spun că vor sesiza şi Curtea de Conturi ca să afle prejudiciul cauzat Bucureştiului. Partidul 
Naţional Liberal vorbeşte despre 600 de milioane de euro care ar fi blocate în conturile societăţilor. 
Companiile municipale din Bucureşti sunt absolut legale, a declarat, marţi, primarul general al Capitalei, Gabriela 
Firea  
Ionel Dancă, purtător de cuvânt PNL: De asemenea, vom înainta în CG o propunere de hotărâre pentru 
desființarea imediată acestor companii, în paralel cu acțiunea pe care am depus-o astăzi în instanță. 
Cristian Băcanu, avocat: Dacă instanța va dispune dizolvarea, și noi așa credem, se va numi un lichidator și 
lichidatorul va lichida activele acestor societăți. Evident, vom avea un prejudiciu pentru cetățenii municipiului 
București. 
Curtea de Apel București a decis joi anularea tuturor hotărârilor de înființare ale Companiilor municipale. Soluția 
este definitivă și vine la capătul unui proces inițiat de USR București. 
LISTA COMPANIILOR MUNICIPALE AICI 
Gabriel Firea contrazice decizia Curții de Apel București: Companiile sunt absolut legale 
Companiile municipale din Bucureşti sunt absolut legale, a declarat, marţi, primarul general al Capitalei, Gabriela 
Firea, care a afirmat că acestea funcţionează pe legislaţia în vigoare care nu a fost abrogată. 
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„Companiile municipale din Bucureşti, precum toate companiile din toate municipiile ţării, funcţionează pe 
legislaţia în vigoare care nu a fost abrogată, legea 31, legea 215. Ele sunt funcţionale, sunt absolut legale, nu s-a 
pus nicio secundă problema ca prin discuţia privitoare la un act administrativ, şi anume hotărârea, acordul de 
principiu al Consiliului General, să se radieze sau să se desfiinţeze, ori anuleze, ori alt cuvânt cu aceeaşi 
semnificaţie, companiile municipale”, a afirmat primarul general. 
Firea a precizat că cererile depuse de USR şi PNL privind dizolvarea companiilor municipale arată „o situaţie de-a 
dreptul hilară”. 
„Studiind şi noi arhiva, ce am constatat? O situaţie de-a dreptul hilară, dar nu pentru mine, ci pentru USR, în 
special, şi PNL. Domniile lor în Consiliul General au votat, şi de multe ori au fost voturi în unanimitate sau în 
majoritate calificată de două treimi, strategii, planuri multianuale în care sunt implicate ca şi responsabilitate din 
partea companiilor, chiar acestea pe care dumnealor le vor desfiinţate. Păi când au avut dreptate şi când au fost 
corecţi? Atunci când au considerat că aceste companii sunt utile, sunt necesare Bucureştiului pentru că se fac 
reduceri imense la banul public şi transparentizează întreaga administraţie şi pun capăt firmelor căpuşă abonate 
ani de zile la bugetul Capitalei şi au votat strategiile şi planurile multianuale pe toate domeniile - pe transport, pe 
electrificare, pe termoenergetică, pe salubritate, deci au votat în unanimitate şi acum vin şi spun că o hotărâre de 
acum un an şi jumătate trebuia sau nu trebuia să fie votată cu două treimi. Repet, participă la concursul 
caraghiosul politic al anului”, a spus Gabriela Firea. 
Întrebată cine se află în spatele firmelor căpuşă, primarul general a spus că acestea sunt firmele care au câştigat 
ani la rând licitaţii aranjate. 
„Nu, cine se află în spatele acestor acţiuni ale USR şi PNL. Se află patronii firmelor căpuşă, firmele care - luaţi-le şi 
dumneavoastră - ani la rând au câştigat licitaţii aranjate prin care ele făceau caietele de sarcini, le trimiteau la 
subordonatele primăriei şi, bineînţeles, tot ele câştigau. Şi principalul beneficiar al acţiunii USR din aceste zile este 
domnul Urdăreanu care beneficiază de consultanţa de avocatură a domnului Valeriu Stoica, care a reprezentat şi 
USR în instanţă. Eu îl apreciez foarte mult pe domnul profesor Stoica şi sunt convinsă că va reanaliza punctul de 
vedere şi va lua în considerare faptul că aceste companii, pentru că nu au primit prin transfer de la Consiliul 
General nici terenuri, nici clădiri, nici utilaje, deci patrimoniu, nu aveau cum să fie votate la înfiinţare ca acord de 
principiu cu două treimi. S-a votat cu jumătate plus unu, ca în toată ţara. Nu putem să facem o regulă separată 
pentru Bucureşti, că este primar general Gabriela Firea. Deci, nu putem să facem o lege specială, discriminatorie, 
doar pentru Bucureşti. Legea este una pentru toată lumea şi cum am câştigat 28 de procese cu PNL şi USR îl vom 
câştiga şi pe acesta. Nu am nicio emoţie”, a mai spus Gabriela Firea. 
Curtea de Apel Bucureşti a decis joia trecută anularea tuturor hotărârilor de înfiinţare a companiilor municipale, 
pe motiv că au fost adoptate cu votul a jumătate plus unu din numărul total de consilieri, şi nu cu votul a două 
treimi. Primarul general, Gabriela Firea, declara atunci că decizia Curţii de Apel Bucureşti de a anula toate 
hotărârile de înfiinţare a companiilor municipale nu implică o încetare a activităţii acestora, deoarece aceste 
societăţi nu sunt radiate de la Registrul Comerţului. 
Deputat USR: Salariații doamnei Firea câștigă peste dublul salariului mediu net 
Angajații Companiei Municipale Dezvoltare Durabilă au un salariu mediu net de peste 6.200 de lei pe lună, adică 
de 2,3 ori mai mult decât este salariul mediu net în restul economiei. Calculele aparțin deputatului USR Claudiu 
Năsui, care spune că o situație similară poate fi găsită și la celelalte companii municipale înființare la dorința 
primarului general Gabriela Firea. 
Wring (USR) îi transmite primarului Capitalei să respecte legea: Dacă nu vrea sau nu poate, să îşi prezinte 
demisia 
Consilierul general USR Roxana Wring îi transmite primarului general al Capitalei, Gabriela Firea, să respecte legea 
în ceea ce priveşte companiile municipale, „iar dacă nu vrea sau nu poate, atunci să îşi prezinte demisia”. 
Într-un comunicat transmis AGERPRES, Wring susţine că declaraţiile de marţi ale edilului general „sunt o minciună 
de la un cap la altul, la fel cum este întregul său mandat de până acum”. 
„Primarul Capitalei încearcă să mute discuţia de la decizia instanţei, la tot felul de poveşti fabricate în vilele din 
Voluntari. Adevărul este unul singur: Curtea de Apel a hotărât că actele de înfiinţare a companiilor sunt ilegale, iar 
primarul trebuie să respecte această decizie. Gabriela Firea minte cu neruşinare când spune că în spatele USR s-ar 
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afla vreun interes ocult. Dacă are probe în acest sens, să meargă de urgenţă la Parchet. Iar dacă nu are, atunci să 
aibă decenţa să tacă”, afirmă Wring în comunicatul citat. 
Potrivit consilierului general USR, „o altă minciună pe care a spus-o Gabriela Firea este că Uniunea Salvaţi 
România ar fi votat bugetele companiilor”. 
„Fals! Sunt zeci, dacă nu sute, de declaraţii din partea mea şi a colegilor mei în care criticăm dur toate 
împrumuturile şi majorările de capital. Consilierii USR au votat de fiecare dată împotriva alocării de bani către 
companii. Am spus că este risipă, că aceste companii toacă bani şi că este foarte greşit să dai peste jumătate de 
miliard de euro pe mâna unor decidenţi care nu s-au lămurit nici măcar ce obiect de activitate au”, arată Roxana 
Wring. 
De asemenea, consilierul general USR indică faptul că Firea „încearcă să insinueze că printre companiile vizate de 
decizia instanţei s-ar număra şi STB (RATB)”. 
„Niciodată nu a fost vorba despre RATB. Acţiunea în instanţă vizează doar companiile înfiinţate peste noapte de 
Gabriela Firea pentru a devaliza bugetul Capitalei şi pentru a-şi recompensa prietenii cu posturi călduţe şi salarii 
colosale”, subliniază Wring. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ecaterina Andronescu, schimbări MAJORE în învătământ: O nouă lege a Educaţiei şi Bacalaureat diferenţiat 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a vorbit, marţi, din nou despre bacalaureatul diferenţiat, susţinând, ca 
opinie personală, că absolvenţii de liceu trebuie să poată alege între un bacalaureat pentru accesul la universitate 
şi unul profesional. 
"La ieşire, eu cred că trebuie să rămână opţiunea absolventului de liceului în a susţine un bacalaureat naţional 
care să-i permită accesul într-o universitate şi o altă rută cu un bacalaureat tehnologic sau profesional care să nu 
permită accesul în universitate, subliniez acest lucru, dar care să-i permită la nivelul următor de pregătire un acces 
de profesionalizare duală", a anunţat, marţi, ministrul Educaţiei. 
Întrebată dacă asta va cuprinde noua lege, Ecaterina Andronescu a replicat: "Eu sunt o singură persoană, sunt 
foarte deschisă şi cu un comportament democratic în abordări. Este un punct de vedere pe care eu îl exprim dar 
sigur că ascult toate celelalte puncte de vedere". 
"În dezbaterea referitor la învăţământul dual, eu cred că trebuie să fim foarte atenţi când discutăm aceste lucruri 
şi atunci când îl creionăm, să îl creionăm cu toate cele necesare ca el să evolueze şi să se dezvolte. În primul, rând, 
din punctul meu de vedere, este un obiectiv personal, dar cred că în egală măsură este un obiectiv pentru 
societate, toată şcoala profesională trebuie să devină duală, de aceea am cerut spriijinul mediului de business, 
mediului economic de care avem nevoie pentru activitatea de practică. În al doilea rând, liceul tehnologic trebuie 
să-l restructurăm şi să-l gândim ca un liceu care profesionalizează, un liceu dual, cu două posibilităţi de ieşire, sunt 
doar ideile personale, o să le discutăm cu cei care au alte idei", a declarat ministrul. 
Andronescu vrea o nouă lege a Educaţiei: Trebuie să genereze o viziune de evoluţie a sistemului 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a anunţat, marţi, că noua lege a Educaţiei, despre care ministrul de 
Finanţe Eugen Teodorovici a spus că va fi modificată în prima jumătate a anului viitor, trebuie să genereze o 
viziune de evoluţie a sistemului de învăţământ. 
"Facem în aşa fel încât să o terminăm la data la care este planificată. Cei care se pricep trebuie să lucreze la 
această lege, să constituim grupuri de lucru şi în aceste grupuri de lucru, cu experienţa ministerului şi a celor care 
sunt determinaţi să vină în întâmpinarea realizării unei legi moderne, la toţi trebuie să facem apel. Eu cred că 
viitoarea lege a învăţământului trebuie să genereze o viziune de evoluţie a sistemului de învăţământ. Ce vrem noi 
de la cei şcoliţi? Vrem să le dezvoltăm personalitatea? Da. Atunci, trebuie să ne uităm în programele şcolare în aşa 
fel încât acest lucru să se întâmple. De ce pun accent pe acest lucru? Pentru că niciunul dintre cei şcoliţi acum nu 
cred că o să aibă, în perioada activă a vieţii fiecăruia dintre ei, un singur job şi atunci trebuie ca această 
personalitate să se poată adapta la schimbările din viaţă. Să nu le ia ca pe nişte şocuri cărora nu pot să le facă 
faţă", a declarat Ecaterina Andronescu. 
"Eu cred că şcoala trebuie să dea celui şcolit acele achiziţii culturale care să-l facă să înţeleagă lumea în care 
trăieşte în aşa fel el să se simtă parte din această lume. În al treilea, cred că şcoala trebuie să dea acele achiziţii de 
cunoaştere ca să poată şi el apoi să-şi ducă viaţa activă aşa cum se cuvinte", a completat Andronescu. 
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Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a anunţat, marţi, într-o conferinţă, că Legea Educaţiei Naţionale 
va fi modificată în prima jumătate a anului viitor. 
În 2012, Ecaterina Andronescu a vrut schimbarea legii astfel încât elevii de liceu să poată opta pentru 
bacalaureatul naţional sau bacalaureatul profesional. 
Ea a revenit la ministerul Educaţiei după ce a mai a avut trei mandate ca ministru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Finanţelor: Noua Lege a Educaţiei trebuie să treacă de Parlament în primul semestru 2019 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a anunţat, marţi, într-o conferinţă, că Legea Educaţiei Naţionale 
va fi modificată în prima jumătate a anului viitorului. 
Oficialul de la Finanţe a menţionat, în cadrul conferinţei „Criza forţei de muncă - Corelarea sistemului de 
învăţământ universitar cu piaţa muncii”, că deja au început discuţiile pe acest subiect cu Ministerul Educaţiei 
Naţionale, iar un proiect va fi înaintat în Parlament până în luna martie. 
„Doamna ministru Andronescu a fost implicată într-un astfel de proiect. (...) Va fi un punct în acel protocol care 
urmează să fie semnat cu cei de la Educaţie. (...) Da, anul viitor, în primul semestru, trebuie să treacă de 
Parlament. Daţi înapoi toate etapele, toate termenele, ca acest lucru să se întâmple la final de iunie - o luăm uşor-
uşor, până în ziua de astăzi cu ce trebuie să parcurgem, ca lucrurile să se întâmple”, a detaliat Eugen Teodorovici. 
Una dintre propunerile din noua lege a se poate referi la învăţământul dual, potrivit ministrului Finanţelor. 
Ministrul a invitat companiile care promovează acest tip de învăţământ şi alte organizaţii implicate să vină cu 
propuneri privind învăţământul dual. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorina Pintea: Există suspiciuni de decontări duble nu doar în sistemul privat, ci şi cel public 
Sorina Pintea, ministrul Sănătăţii, anunţă că verificările la furnizorii de servicii medicale în domeniul sănătăţii vor 
continua, precizând că există suspiciuni legate de decontări duble şi în sectorul public, nu doar cel privat. 
 “Am spus de nenumărate ori că dorim o cheltuire eficientă a banilor care există. Sunt puţini, dar trebuie să îi 
cheltuim eficient. Am avut discuţii cu ministrul de Finanţe şi cu oficiali CNAS. În baza unor suspiciuni rezonabile, în 
urma discuţiilor avute cu cei de la Antifraudă, ANAF, am ajuns la concluzia că trebuie să demarăm nişte acţiuni de 
control comune. Acţiuni care au demarat în urmă cu aproximativ o lună, deci nu a fost o noutate”, a spus, marţi, 
ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
De asemenea, ministrul Sănătăţii a mai spus că există suspiciuni legate de decontări duble şi în sectorul public, nu 
doar cel privat. 
“Am început cu cele cinci, dar vom continua cu toţi furnizorii privaţi care oferă servicii pe bază de abonament. (...) 
Acum discutăm doar despre abonament, dar cu siguranţă după discutăm şi despre prestarea serviciilor medicale. 
Există suspiciuni, nu doar în sistemul privat, ci şi cel public că se înregistrează consultaţii fictive, de exemplu 
servicii medicale fictive spre a fi decontate sau pentru a se putea deconta analize medicale sau medicamente pe 
ele”, a mai spus Sorina Pintea. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat, luni că instituţia pe care o conduce face controale la cinci 
furnizori de servicii medicale private din domeniul sănătăţii, existând suspiciunea dublării decontărilor făcute de 
Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorina Pintea, noi precizări despre reţinerea rezidenţilor: Statul investeşte în pregătirea lor 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, marţi seară, că nu s-a discutat niciodată concret şi nu există un plan 
pentru reţinerea rezidenţilor în ţară, dar afirmă că au existat discuţii pe această temă în momentul în care a 
solicitat suplimentarea numărului de locuri la Rezidenţiat. „Există discuţii – şi este normal să existe – astfel încât 
să putem ţine medicii în ţară pentru că statul investeşte în pregătirea lor”, a mai spus Sorina Pintea. 
Sorina Pintea spune că se ia în calcul încheierea unui act adiţional la contractele de muncă ale medicilor rezidenţi, 
astfel încât aceştia să rămână un anumit număr de ani în ţară  
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„Există discuţii – şi este normal să existe – astfel încât să putem ţine medicii în ţară pentru că statul investeşte în 
pregătirea lor. Nu a fost niciodată discutat concret acest aspect. Se discută mai multe aspecte, mai multe măsuri, 
dar cred că este şi normal pentru că noi pregătim medici pentru România în primul rând, dar nu s-a pus nicio clipă 
concret această problemă”, a declarat, marţi seară, la B1 TV, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
Aceasta a explicat că discuţiile au avut loc în contextul în care a solicitat suplimentarea numărului de locuri pentru 
Rezidenţiat. 
„Discuţiile au avut loc în contextul în care am cerut, în calitate de ministru al Sănătăţii, suplimentarea locurilor la 
Rezidenţiat la anul acesta. Cu siguranţă este vorba despre un complex de măsuri pe care statul român deja le ia: 
pregătim mai mulţi rezidenţi, investim în spitale pentru a crea infrastructura necesară şi pregătirii şi muncii lor 
ulterioare. E un complex de măsuri, dar repet, nu s-a pus concret această măsură niciodată”, a mai spus Pintea. 
În plus, Pintea a precizat că nu a fost „o discuţie amplă” pe acest subiect, dar România duce lipsă de forţă de 
muncă. 
„Nu a fost niciodată o discuţie amplă pe această temă, dar există un adevăr: în România dorim să construim 
spitale, dorim să construim autostrăzi, dar nu avem forţă de muncă suficientă. Pur şi simplu se aplică un plan de 
măsuri ca să atragem oamenii să vină acasă”, a mai spus ministrul Sămătăţii. 
Aceasta a afirmat că mulţi medici doresc să revină în România, dar că nu toate posturile sunt dorite, spitalele mici 
fiind evitate, deşi salariile sunt aceleaşi. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, marţi, într-o conferinţă de presă, că se ia în calcul încheierea unui act 
adiţional la contractele de muncă ale medicilor rezidenţi, astfel încât aceştia să rămână un anumit număr de ani în 
ţară, după finalizarea studiilor. 
„Ne gândim la un contract, la un act adiţional la contractul de muncă pe care fiecare rezident îl are cu spitalele 
unde prestează, având în vedere că ei sunt plătiţi din bugetul de stat, din bugetul Ministerului Sănătăţii direct, 
finanţaţi direct din bugetul Ministerului Sănătăţii. Ne gândim la o modalitate de a-i face să stea un anumit număr 
de ani în ţară. În urma aplicării legii salarizării, salariile rezidenţilor au crescut considerabil”, a declarat Sorina 
Pintea. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Răspuns tranșant pentru autoritățile clujene: 'Spitalul regional se va face de Ministerul Sănătății, cu fonduri 
prin Banca Mondială' 
Spitalul regional de la Cluj se va face de către Ministerul Sănătății, declară ministrul Sănătății, Sorina Pintea, după 
ce autoritățile clujene au anunțat că vor să își construiască singure spitalul regional, considerând că Guvernul a 
amânat investiția. 
Ministrul Sănătății, Sorina Pintea, a declarat, luni, la Bistrița, că Spitalul regional de la Cluj se va face de către 
Ministerul Sănătății cu fonduri prin Banca Mondială și că a rămas surprinsă de declarațiile făcute de conducerea 
Consiliului Județean Cluj, care “ar trebui să se ocupe de Spitalul de Pediatrie”. 
“Spitalul regional de la Cluj se va face de Ministerul Sănătății, cu fonduri prin Banca Mondială. Consiliul Județean 
Cluj ar trebui să se ocupe de Spitalul de Pediatrie pentru că am niște referințe nu tocmai plăcute despre ceea ce se 
întâmplă acolo din punct de vedere al structurii. Spitalul la Cluj nu este la faza de intenție, eu am rămas foarte 
surprinsă de ceea ce au spus cei de la Consiliul Județean. În momentul în care am preluat Ministerul Sănătății, în 
luna februarie, nu aveau definit un teren, adică exista o bucată de teren, dar mai era nevoie de încă o bucată de 
teren și am întâmpinat foarte mari dificultăți în relația cu Consiliul Județean Cluj”, a spus Pintea, conform 
Mediafax. 
Între timp, problemele de la Cluj s-au rezolvat, a spus Sorina Pintea, iar studiul de fezabilitate este gata și luna 
viitoare se va depune cererea de finanțare la Bruxelles, alături ce celelalte două proiecte similare din țară. 
“Lucrurile s-au rezolvat între timp, pentru spitalul regional de la Cluj, studiul de fezabilitate este gata și în 
decembrie vor fi depuse la Bruxelles cererile de finanțare pentru cele trei spitale regionale – Iași, Cluj și Craiova. 
Pentru cele trei spitale este nevoie de o cofinanțare din partea statului român. UE a alocat pentru cele trei spitale 
regionale 150 de milioane de euro, ori un spital costă în jur de 400 de milioane de euro. Cu siguranță Guvernul 
trebuie să găsească surse de cofinanțare, inclusiv din zona privată, dar asta nu înseamnă că nu vom mai mai trage 
fonduri europene”, a mai spus Sorina Pintea. 
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Ministrul Sănătații a ținut să îi dea o replică și comisarului european Corina Crețu, care a anunțat că se pot cere 
suplimentări de fonduri pentru construcția spitalelor. 
“În ceea ce privește declarația comisarului european, că, dacă este nevoie de fonduri suplimentare acestea se vor 
acorda, dați-mi voie să o contrazic: în 27 septembrie delegația Ministerului Sănătății condusă de Cristian Grasu, 
secretar de stat, se duce la Bruxelles tocmai pentru această chestiune și i s-a spus nu, pe această axă de finanțare 
nu mai avem sume suplimentare. Noi am făcut aceste demersuri, prin urmare am luat decizia fazării ca să nu 
pierdem finanțarea”, a completat ministrul Sănătații. 
Săptămâna trecută, CJ Cluj a trimis o adresă Guvernului şi Comisiei Europene pentru a modifica ghidul de 
finanţare, în ideea în care ar vrea să acceseze fonduri europene pentru a începe construcţia spitalului regional, 
considerând că Guvernul a amânat investiția. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul demisionar al Transporturilor: „Voi băga trenul în Aeroportul Otopeni” 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, a declarat marţi, la Iernut, că proiectul său referitor la legarea Gării de 
Nord de Aeroportul Otopeni pe calea ferată se va finaliza înainte de anul 2020, întrucât majoritatea procedurilor 
sunt în derulare, iar autorizaţiile necesare sunt deja obţinute. 
"Este un proiect al meu şi voi băga trenul în Aeroport. CFR Infrastructură deja are în licitaţie dublarea căii ferate 
vechi, are studiul de fezabilitate pentru segmentul nou definitivat, pregăteşte caietul de sarcini pentru execuţia 
lucrărilor. Este un caiet de sarcini pe care am solicitat să îl facă de aşa manieră încât cei care vor câştiga licitaţia 
să fie obligaţi să aibă mobilizare 24 de ore din 24, 7 zile din 7 şi sărbători legale, astfel încât în 12 luni trenul de la 
Gara de Nord să intre în Aeroportul Otopeni. Şi o pot spune cu mai multă certitudine, acesta este un proiect 
început de mine şi probabil că îl voi termina tot eu înainte de 2020. La sfârşitul primăverii, atunci când timpul o va 
permite, se va lucra. Se va lucra probabil şi în această iarnă la dublarea căii ferate, acolo nu e nevoie de 
exproprieri, de avize de mediu şi aşa mai departe", a subliniat ministrul Transporturilor, potrivit Agerpres.  
Lucian Şova a precizat că au fost deja obţinută autorizaţia pentru Planul Urbanistic Zonal şi toate autorizările, 
inclusiv cele care ţin de aeronautică şi sunt greu de obţinut. 
"Dar având în vedere că aceste instituţii se află în subordinea Ministerului Transporturilor, în fiecare săptămână 
am avut grup de lucru şi toate problemele au fost rezolvate. Am colaborat foarte bine cu primarul din Otopeni şi îi 
mulţumesc, pe această cale, preşedintelui Consiliului Judeţean Ilfov, care nu a refuzat să facă niciun efort pentru 
susţinerea acestui proiect", a precizat Lucian Şova. 
Johan Eidhagen, Chief Marketing Officer al Wizz Air, a declarat: "Suntem încântați să sărbătorim încă un moment 
de referință la București. Pentru a reconfirma angajamentul nostru față de România, alocăm o altă aeronavă 
Airbus A321 bazei noastre din București, ceea ce echivalează cu o investiție de 120 milioane de dolari și creează 
42 de locuri de muncă suplimentare în cadrul Wizz Air. Cele mai noi rute conectează Bucureștiul cu Memmingen, 
Germania, o bijuterie ascunsă din Bavaria și cu Castellón, Spania, o destinație nouă în rețeaua WIZZ. Pasagerii 
noștri români pot călători către aceste destinații europene populare, bucurându-se de un program convenabil de 
zboruri și de prețuri începând de la 69 RON. Le urăm bun venit tuturor pasagerilor care își doresc să descopere 
aceste noi destinații dar și alte destinații europene excelente, în timp ce se bucură de tarifele reduse WIZZ și de 
experiența excelentă la bord." 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Comisia Europeana avertizeaza ca pesta porcina s-ar putea extinde in toata Romania. Vezi pe harta cat de 
grav este deja 
Pesta porcina africana (PPA), care afecteaza deja 17 judete, risca sa se extinda, in curand, in intreaga Romanie, se 
arata intr-un document al Comisiei Europene. 
Practic, putem numara acum pe degetele unei singure maini judetele in care nu exista, cel putin deocamdata, risc 
de epidemie. 
Pe harta care prezinta modul de raspandire a PPA in Europa se poate vedea clar ca zona de risc acopera acum 
aproape in intregime teritoriul tarii noastre. Zonele marcate cu rosu, pe aceasta harta, sunt cele in care boala fie 
evolueaza deja, fie risca sa ajunga in viitorul apropiat. Exista, insa, posibilitatea ca pesta sa apara curand si in asa-
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numitele "zone tampon", marcate cu albastru. Iar asta inseamna ca au mai ramas doar vreo 5 judete in care, cel 
putin momentan, nu exista pericol de raspandire a pestei. 
Acestea sunt dispuse in diagonala pe harta Romaniei, incepand din nord-estul tarii, de la Botosani si ajungand 
pana in Timis. In teritoriile inca libere de pesta mai sunt incluse si parti din judete, cum ar fi Arges, Hunedoara si 
Alba. 
In plus, aceasta harta - intocmita in baza datelor comunicate de autoritatile sanitare veterinare din fiecare stat - 
arata cat se poate de clar ca nicaieri in Uniunea Europeana pesta n-a evoluat mai agresiv decat in Romania, in 
2018. 
Despagubiri de 44 de milioane de euro 
Mai exact, potrivit Autoritatii Sanitare Veterinate si pentru Siguranta Alimentelor (ASVSA), nu mai putin de 
361.132 de animale au murit deja din cauza pestei sau au fost ucise preventiv in incercarea de a opri raspandirea 
virusului in tara noastra. Si asta, in numai jumtate de an! 
Cei peste 7.000 de proprietari ramasi fara animale din cauza pestei - fie ei mari fermieri sau simpli gospodari - au 
primit deja despagubiri in valoare de 205.580.960 de lei, adica de peste 44 de milioane de euro. In prima etapa, 
mare parte din aceasta suma a fost platita de la bugetul de stat, autoritatile urmand sa incerce sa recupereze 
banii de la CE. 
Ramane de vazut daca vor reusi sau nu, in conditiile in care mai multi oficiali europeni au declarat ca deconatarea 
despagubirilor se va face doar in conditiile in care autoritatile vor dovedi ca si-au indeplinit obligatiile privind 
prevenirea raspandirii bolii. Iar rapoaratele din anii trecuti ale CE arata ca, de fapt, autoritatile noastre n-au facut 
tot ce trebuia ca sa tina pesta in frau. 
(Sursa: ziare.ro) 
 

 Pretul electricitatii a crescut cel mai mult in Romania din intreaga UE 
Romania a inregistrat in primul semestru din 2018 cea mai mare crestere din Uniunea Europeana a pretului 
electricitatii, in timp ce la nivelul UE pretul mediu per kilowat ora pentru consumatorii casnici s-a situat la 20 de 
euro, stabil comparativ cu primele sase luni din 2017, arata datele publicate marti de Oficiul European de 
Statistica (Eurostat). 
In perioada ianuarie-iunie 2018, taxele si cotizatiile au reprezentat peste o treime (37%) din pretul electricitatii 
pentru consumatorii casnici din UE, in timp ce la gazele naturale procentul este de 27%. 
Intre primul semestru din 2017 si primul semestru din 2018, cea mai mare scadere a pretului electricitatii 
exprimat in moneda locala s-a inregistrat in Polonia (minus 4,3%), Grecia (minus 3,6%), Letonia (minus 3,5%), 
Malta si Germania (ambele cu minus 3,2%), iar cea mai mare crestere a fost in Romania (14,1%), Estonia (11,7%), 
Olanda si Croatia (ambele cu 9,2%). 
Pretul mediu la gazele naturale destinate consumatorilor casnici din UE s-a situat in primul semestru din 2018 la 
sase euro per 100 kilowati ora, stabil comparativ cu primele sase luni din 2017. 
Exprimat in euro, cel mai scazut pret la gazele naturale destinate consumatorilor casnici s-a inregistrat in primele 
sase luni din acest an in Bulgaria (9,8 euro per 100 kilowati ora), Lituania (11 euro per 100 kilowati ora) si Ungaria 
(11,2 euro per 100 kilowati ora) iar cel mai ridicat in Danemarca (31,3 euro per 100 kilowati ora), Germania (29,5 
euro per 100 kilowati ora) si Belgia (27,3 euro per 100 kilowati ora). 
Intre primul semestru din 2017 si primul semestru din 2018, cea mai mare scadere exprimat in moneda locala a 
pretului gazelor naturale destinate consumatorilor casnici s-a inregistrat in Estonia (minus 4,3%), Portugalia 
(minus 1,8%) si Luxemburg (minus 1,7 %), iar cea mai mare crestere in Bulgaria (14,9%), Lituania (9,3%) si Olanda 
(6,8%). 
Exprimat in euro, in primul semestru din 2018 cel mai scazut pret al gazelor naturale destinate consumatorilor 
casnici s-a inregistrat in Romania (3,2 euro per 100 kilowati ora), Ungaria (3,6 euro per 100 kilowati ora) si Croatia 
(3,7 euro per 100 kilowati ora) iar cel mai ridicat in Suedia (11,3 euro per 100 kilowati ora), Danemarca (noua euro 
per 100 kilowati ora) si Olanda (8,2 euro per 100 kilowati ora) .  
(Sursa: ziare.com) 
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 Propunere CONTROVERSATĂ - Amnistie și în cazul plagiatelor! CNATDCU vrea să-i ierte pe plagiatorii 'vechi' 
CNATDCU, forul care verifică acuzațiile de plagiat în tezele de doctorat, vrea să amnistieze plagiatorii “vechi”, 
potrivit edupedu.ro. 
„Propunerea a pornit de la cineva din comisia de drept de la CNATDCU, dar nu știu exact să vă spun cine, care într-
o ședință ne-a spus că ar trebui să nu mai cercetăm de acum 50 de ani, că nu avem bază legală. Și atunci am spus: 
ok, haide să ne adresăm oficiului juridic”, a declarat președintele interimar al CNATDCU, Horia Iovu. 
CNATDCU a întrebat departamentul juridic al Ministerului Educației dacă are dreptul să ia o hotărâre privind data 
până la care se pot cerceta acuzațiile de plagiat. 
„Eu am niște îndoieli. S-ar putea să nu avem noi în mână această decizie, ci noi trebuie să executăm ceea ce ni se 
spune. Dacă Ministerul spune că trebuie să cercetez acum 40 de ani, trebuie să cercetez, nu că vreau eu sau nu 
vreau”, a continuat Iovu, pentru edupedu.ro. 
El a mai spus că le-a cerut membrilor din Consiliul General al instituției să vină “cu niște propuneri, dacă putem să 
luăm o astfel de hotărâre, până la ce dată (forul mai poate analiza plagiatele – n.red.). Și au început să zică: unii 
până în 10 ani, alții după ’90, alții după momentul în care s-au redactat electronic, șamd”. 
Următoarea ședință va avea loc pe 14 decembrie, dar, dat fiind că ordinea de zi va fi încărcată, Iovu se îndoiește 
că vor lua o decizie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Acordarea bonificației la plata anticipată a impozitului pe veniț și a contribuțiilor, explicate în 3 puncte și 
două observații 
În Monitorul oficial de marți a fost publicat Ordinul ANAF privind acordarea bonificației pentru plata cu anticipație 
a impozitului pe venit, contribuțiile la pensii și la sănătate. Documentul se adresează persoanelor fizice care 
datorează impozit pe venit, contribuții de asigurări sociale pensii și de asigurări de sănătate și pentru care au fost 
comunicate Deciziile de impunere anuale aferente perioadei 2014 – 2017. 
1. Se acordă bonificație pentru următoarele categorii de impozite, după cum urmează: 

 Impozitul pe venit anual pentru veniturile realizate de persoanele fizice în anul 2017; Contribuția 
individuală de asigurări sociale – pensii, datorată de persoanele fizice, pentru perioada 2016 – 2017; Contribuția 
individuală de asigurări sociale de sănătate datorată de persoanele fizice pentru perioada 2014 – 2017. 
2. Bonificația care se acordă este în procent de 10% din suma datorată și se acordă astfel: 

 Dacă până la data de 15 decembrie 2018 se achită impozitul pe venit și contribuția la asigurările sociale 
pensii;  

 Dacă până la data de 31 martie 2019, se achită contribuția la asigurările sociale de sănătate. 
 Bonificația se acordă și pentru Deciziile de impunere anuală emise ca urmare a depunerii de declarații 

rectificative până la data de 30 iunie 2019, chiar dacă deciziile sunt comunicate după această dată. 
3. Ordinul stabilește procedura pe care trebuie să o urmeze organul fiscal cu privire la acordarea acestor 
bonificații, respectiv acesta va întocmi un referat pentru fiecare persoană fizică care a beneficiat de facilitate la 
care se adaugă un Borderou de scădere/adăugare a obligațiilor fiscale, ce este apoi aprobat de conducătorul 
organului fiscal competent. 
De reținut: 
• Pentru declarațiile de venit depuse după intrarea în vigoare a acestui ordin, termenul de emitere și trimitere a 
Deciziilor de impunere pentru anii 2016 și 2017 aferente contribuției la asigurările sociale pensii și pentru anul 
2017 aferente impozitului pe venitul realizat de persoanele fizice, este de 3 zile lucrătoare de la data depunerii 
declarațiilor. 
• Pentru declarațiile de venit depuse după data de 30 octombrie 2018 și până la data intrării în vigoare a acestui 
ordin, termenul de emitere a Deciziilor de impunere pentru anii 2016 și 2017 aferente contribuției la asigurările 
sociale pensii și pentru anul 2017 aferente impozitului pe venitul realizat de persoanele fizice, este de 3 zile 
lucrătoare de la data intrării în vigoare a ordinului. Material realizat cu sprijinul consultantului fiscal Adrian Bența. 
(Sursa: hotnews.ro) 
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 Decizie CJUE cu potențial impact pentru companii din diverse industrii: Datorează TVA pentru "compensațiile" 
plătite de clienții care reziliază anticipat contractele 
Sumele percepute clienților de către companii sub formă de compensație pentru rezilierea contractelor înainte de 
termen sunt supuse TVA, a decis recent Curtea de Justiție a Uniunii Europene (CJUE) în cauza C295/17 MEO 
privind o companie telecom din Portugalia. 
Hotărârea în cauza menționată a fost așteptată cu real interes încă de la transmiterea întrebărilor preliminare 
către Curte întrucât, odată cu apariția acestui caz, sporește riscul ca sumele facturate de societăți pentru 
rezilierea prematură a acestor tipuri de contracte să fie considerate subiect de TVA. 
Principalul motiv al preocupării față de această decizie este aplicabilitatea sa directă nu doar pentru furnizorii de 
servicii telecom, ci și pentru companii din alte industrii, precum Horeca, energie și utilități sau automotive care au 
încheiat contracte cu clauze similare. Implicațiile deciziei ar trebui analizate, în acest context, de fiecare societate 
asupra căreia ar putea exista un impact financiar din perspectiva tratamentului de TVA în astfel de situații. 
Despre cauza analizată de CJUE 
În cauză, CJUE a analizat tratamentul de TVA pentru sumele percepute clienților în cazul în care serviciile au fost 
sistate din culpa acestora. Scopul a fost să constate dacă aceste sume se califică drept penalități contractuale și 
sunt fără TVA sau drept servicii, situație în care sunt cu TVA. 
Societatea portugheză din cauză, MEO, care are ca principală activitate prestarea de servicii în domeniul 
telecomunicațiilor, a încheiat contracte de prestări servicii cu clauze avantajoase pentru clienți săi condiționate de 
o perioadă minimă obligatorie de contractare. Din acest motiv, contractele conțin și clauze care prevăd că, în 
cazul rezilierii din motive imputabile clientului, înainte de expirarea perioadei minime obligatorii, MEO este 
îndreptățită să primească o despăgubire corespunzătoare contravalorii serviciilor rămase de prestat până la data 
expirării perioadei minime contractate. 
Sumele imputate au fost considerate de MEO în afara sferei de aplicare a TVA, astfel că societatea nu a plătit TVA 
aferentă acestora. În cadrul unui control, autoritățile fiscale au considerat că MEO nu a suferit niciun prejudiciu ca 
urmare a rezilierii anticipate și, astfel, i-au impus acesteia obligații fiscale suplimentare pentru sumele respective. 
Argumentele și decizia CJUE 
Pentru a putea analiza din punct de vedere al TVA plățile efectuate cu titlu de compensație, daune interese sau 
despăgubiri, CJUE a analizat, în primul rând de ce și pentru ce au fost plătite respectivele sume, respectiv 
existența unei legături directe între serviciul prestat și contravaloarea plătită. 
Curtea a concluzionat că această legătură este creată de dreptul clientului de a beneficia de executarea 
obligațiilor care decurg din contract, indiferent dacă pune în aplicare acest drept sau nu și, mai mult, că în esență 
existența legăturii directe nu este afectată de alegerea clientului de a nu face uz de dreptul menționat. În al doilea 
rând, hotărârea subliniază importanța realității economice și comerciale ce reprezintă criterii esențiale la 
momentul calificării unei operațiuni în sfera de aplicare a TVA. 
Având în vedere că sumele de achitat reprezintă valoarea abonamentului înmulțită cu numărul de luni rămase de 
prestat până la finalul perioadei minime obligatorii, MEO obține, în principiu, aceleași venituri ca și în cazul în care 
clientul său nu ar fi reziliat contractul prematur. 
În acest context, rezilierea prematură a contractului nu modifică realitatea economică a relației dintre MEO și 
clientul său. 
Pe baza acestor argumente, CJUE concluzionează că plata efectuată de client este pentru dreptul său de a 
beneficia de executarea de către MEO a obligațiilor care decurg din contract, chiar și în cazul în care clientul nu 
dorește să pună în aplicare acest drept, pentru un motiv care îi este imputabil. 
Pe cale de consecință, sumele datorate pentru nerespectarea perioadei minime de contractare remunerează 
prestațiile furnizate de MEO, indiferent dacă clientul pune sau nu pune în aplicare dreptul de a beneficia de 
serviciile acestuia. 
(Sursa: hotnews.ro) 
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 Pensionarii, amendaţi rău dacă nu validează cardurile în autobuzele bucureştene/ Noul regulament STB (fostă 
RATB) 
Noul regulament al STB (fostă RATB) prevede ca şi cei ce beneficiază de gratuitate să deţină un card de transport 
şi să-l valideze, inclusiv pensionarii, dar şi abonaţii. Cei care nu vor valida vor fi amendaţi cu 150 de lei. 
Pensionarii şi alte categorii care beneficiază de gratuitate la transportul public de suprafaţă din Capitală, 
administrat de Societatea de Transport Bucureşti (STB), vor putea primi amenzi de 150 de lei, dacă nu vor valida 
cardurile. 
Practic, ei vor avea gratuitate în continuare, însă, vor deţine toţi carduri, pe care trebuie să le valideze în maşinile 
STB. 
Reprezentanţii STB au declarat pentru MEDIAFAX că prin noul regulament se monitorizează astfel numărul 
călătorilor pe fiecare vehicul, pentru a se putea face redimensionări. Cu alte cuvinte, vehiculele trebuie 
repartizare în funcţie de cerere, iar asta se poate vedea prin validarea cardului de călătorie. 
Reprezentanţii STB mai spun că cei care nu validează sunt 80% din totalul călătorilor, adică abonaţi, revoluţionari, 
veterani sau pensionari. 
Dacă nu validează cardul, amenda este de 150 de lei, iar noile sancţiuni vor intra în vigoare de anul viitor, atunci 
când toţi pensionarii din Bucureşti vor primi carduri. 
De asemenea, noul regulament stabileşte o amendă de 500 de lei, în loc de 150 de lei cât este în prezent, pentru 
cei care circulă fără să plătească. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O companie israeliană de armament a deschis o fabrică lângă București. Va produce și pentru Armata Română 
Înzestarea armatei cu noi echipamente aduce activitate în economia României. Grupul israelian Elbit System a 
deschis lângă Bucureşti o fabrică unde va face componente ale turelei pentru transportoarele Piranha 5. 
Contractul mare e încheiat cu grupul american General Dynamics, dar Elbit este furnizor de turele. Este cea de-a 
patra uzină a grupului israelian în România, cea de la Măgurele. A beneficiat de mai multe contracte din partea 
Armatei Române. 
 Întinsă pe aproape o mie de metri pătraţi, fabrica va funcţiona ca centru de producţie şi integrare pentru turelele 
şi staţiile de luptă contractate de Elbit în cadrul programului de înzestare a armatei române locale, dar şi ca hub 
regional conceput să acopere cererea de astfel de sisiteme pentru alte ţări. Fiind unul dintre clienţii Ministerulul 
Apărării, aici vor fi produse echipamentele necesare asamblării turelelor celor peste 200 de transportoare 
blindate Piranha 5 pentru care ţara noastră a plătit 895 de milioane de euro. 90% din producţie, însă, va fi trimisă 
la export. 
GABRIEL LEŞ, ministrul Apărării: Niciodată, nevoile Ministerului Apărării Naţionale, chiar dacă am ajunge astăzi, 
ceea ce este imposibil, chiar dacă am ajunge să acoperim toate nevoile pe care Ministerul Apărării le are, nu va 
putea ţine o astfel de industrie doar cu comenzile pe care Ministerul Apărării Naţionale le dă. 
YEHUDA VERED, CEO fabrică Elbit: Vom exporta din România echipamente făcute de ingineri şi tehnicieni 
români către alţi clienţi. Calitatea oamenilor de aici este foarte înaltă şi nu este deloc dificil să transferăm aici 
tehnologia noastră. 
Turela transportorului este fabricată în Israel. Componentele de care este nevoie pentru a o monta vor fi făcute în 
noua unitate de producţie de la Măgurele. Unele transportoare Pirahna ar urma să fie echipate cu turela grea cu 
tun de 30 mm. Altele vor avea însă ca armament principal o mitalieră de calibru 12,7 mm. 
GABRIEL LEŞ, ministrul Apărării: Este important să facem, să ajungem la retehnologizare, la revitalizarea 
industriei noastre de apărare. Bineînţeles, totul trebuie să răspundă cerinţelor operaţionale actuale, discutăm 
de ameninţări de tot tipul şi destul de diferite. 
Pentru dotarea Pirahna 5 existau mai multe opţiuni de turelă, oferite de un alt grup israelian Rafael sau de 
Rheinmetall, a cărei turelă modulară LANCE a primit recenzii extrem de favorabile. Însă este scumpă. 
Contractul cu General Dynamics a fost semnat la începutul cestui an. El presupune achiziţia a 227 de 
transportoare blindate Piranha 5. 36 erau prevăzute să ajungă în ţară până la sfârşitul anului. Primele 30 vin direct 
din Eleveţia, iar celelalte 6 la Uzina Mecanică din Bucureşti. Restul de 197 urmează să fie produse tot în Bucureşti. 
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În noua fabrică Elbit de la Măgurele vor lucra în total 150 de muncitori români, printre care 15 ingineri. Mulţi 
dintre ei au fost specializaţii în Israel. În prezent, Elbit Systems are 500 de angajaţi la noi în ţară. Compania a fost 
responsabilă de modernizarea vechilor MiG-uri 21 cu avionică nouă şi de modernizarea elicopterelor Puma la 
standardul SOCAT. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 INS confirmă - Prețurile din România VOR CREȘTE până la finalul anului 
Directorii firmelor din România estimează o scădere a activităţii şi a numărului de angajaţi în construcţii, până în 
ianuarie, dar şi o creştere moderată a preţurilor, potrivit datelor publicate miercuri de Institutul Naţional de 
Statistică (INS). 
Soldul conjunctural indică percepţia managerilor asupra dinamicii unui fenomen, care nu trebuie confundată cu 
ritmul creşterii sau scăderii unui indicator statistic. Soldul conjunctural procentual este obţinut ca diferenţă între 
procentajul managerilor care au ales varianta pozitivă a fenomenului şi procentajul celor care au indicat varianta 
negativă, scrie News.ro. 
În activitatea de construcţii, managerii estimează, pentru următoarele trei luni, o scădere a volumului producţiei 
(sold conjunctural -23%). 
Managerii estimează, de asemenea, scădere a numărului de salariaţi (sold conjunctural -16%). În ceea ce priveşte 
preţurile lucrărilor de construcţii se preconizează creştere moderată a acestora (sold conjunctural +10%). 
În industria prelucrătoare, managerii preconizează, pentru următoarele trei luni, o relativă stabilitate a volumului 
producţiei (sold conjunctural +1%). 
”Pentru activitatea de fabricare a produselor farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice se va înregistra 
tendinţă de creştere (sold conjunctural +24%), în timp ce pentru activitatea de fabricare a produselor din tutun se 
va înregistra scădere accentuată (sold conjunctural -69%)”, se arată în comunicat. 
Referitor la numărul de salariaţi se estimează relativă stabilitate, soldul conjunctural fiind de -2% pe total 
industrie prelucrătoare. Pentru preţurile produselor industriale se prognozează creştere moderată în următoarele 
trei luni (sold conjunctural +9%). 
În sectorul comerţ cu amănuntul, managerii aşteaptă, pentru următoarele trei luni, o tendinţă de relativă 
stabilitate a activităţii economice (sold conjunctural +5%). 
Volumul comenzilor adresate furnizorilor de mărfuri de către unităţile comerciale va înregistra creştere moderată 
(sold conjunctural +7%). Angajatorii prognozează pentru următoarele trei luni creştere moderată a numărului de 
salariaţi (sold conjunctural +15%). 
Pentru următoarea perioadă, managerii societăţilor comerciale estimează creştere moderată a preţurilor de 
vânzare cu amănuntul (sold conjunctural +13%). 
Cifra de afaceri din zona serviciilor, potrivit estimărilor managerilor, va cunoaşte relativă stabilitate în următoarele 
trei luni (sold conjunctural +3%). 
”În sectorul de servicii se estimează relativă stabilitate a numărului de salariaţi (sold conjunctural 0%). Conform 
opiniei managerilor, preţurile de vânzare sau de facturare ale prestaţiilor vor avea tendinţă de relativă stabilitate 
(sold conjunctural +5%)”, se arată în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Cât a costat Banca Națională un ROBOR în scădere. Suma e dublă față de anul trecut 
Banca Națională a mai realizat luni o operațiune repo de 10,23 miliarde lei. Băncile trebuie să restituie banii 
împrumutați în șapte zile la o dobândă de 2,5% pe an, mult mai mică decât cea la care se împrumută orice român. 
Împrumutul explică micșorarea ROBOR atât luni cât și marți. Este a 11 operațiune repo din acest an însă 
intrervențiile BNR prin care se oferă astfel lichiditate pe piață au demarat de abia în luna august. Este intersant că 
anul trecut BNR a făcut doar 10 operațiuni ROBOR cu începere din luna octombrie iar sumele împrumutate (43 de 
miliarde de lei pe piață) s-au situat la mai puțin de jumătate din cele împrumutate de BNR în acest an, doar până 
în prezent. 
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Indicele Robor la trei luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a scăzut la 
3,16%, cel mai mic nivel din ultimele şapte săptămâni, potrivit datelor publicate marţi de Banca Naţională a 
României (BNR). 
Robor la trei luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în lei. 
Luni, indicele a scăzut de la 3,24 la 3,20%. Marţi, indicele a ajuns la 3,16%, cel mai mic nivel din 9 octombrie, când 
a fost 3,13%. Totodată, indicele Robor la şase luni a scăzut, marţi, la 3,41%, cel mai mic nivel din 16 octombrie, 
când a fost tot 3,41%. Luni, acest indice a scăzut de la 3,46% la 3,42%. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 CE interzice discriminarea in comertul online. Romanii vor putea cumpara de pe orice site din UE 
Incepand de luni, romanii pot face cumparaturi online de pe orice site din Uniunea Europeana, fara sa mai fie 
directionati catre un site din tara noastra. 
Comisia Europeana a elaborat un regulament pentru comertul electronic, care va intra in vigoare pe 3 decembrie, 
in urma caruia discriminarile de acest tip vor fi interzise. 
Asadar, daca pana acum romanii care voiau sa cumpere, de exemplu, haine sau produse electronice de la un 
brand international de pe un site dintr-o tara din UE erau directionati catre site-ul din Romania, de unde le 
achizitionau la preturi mai mari, astfel de practici vor fi interzise. 
"Daca vrem sa cumparam un bilet la un concert de pe un site din Franta, pana acum eram redirectionati catre 
site-ul corespondent din Romania, unde preturile poate sunt mai mari. Nu exista acele oferte speciale. Acum, vom 
beneficia si de aceste discount-uri, reduceri, oferte speciale ca si cum am fi un cetatean francez", a declarat Stefan 
Turcu, purtator de cuvant la Comisia Europeana, citat de ProTV. 
De exemplu, biletul de acces pentru parcurile de distractii, cum ar fi Disneyland, costa diferit in functie de tara, iar 
noi putem alege acum varianta cea mai ieftina. 
Purtatorul de cuvant al Comisiei Europene a mai precizat ca, potrivit consumatorilor, in peste 60% dintre site-urile 
de pe care au incercat sa faca cumparaturi au intampinat probleme. 
"Din ce ne-au spus consumatorii, in 63 la suta dintre site-urile pe care au incercat sa cumpere produse in alta tara 
decat cea de resedinta, au avut probleme cu finalizarea. Exista o discriminare", a subliniat Stefan Turcu. 
Potrivit unui studiu, cel mai greu se cumpara din strainatate electronice si electrocasnice - 85%, haine - 65%, 
cosmetice, carti, dar si servicii de calatorie - 33%. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Klaus Iohannis și Emmanuel Macron au stabilit strategia, la Paris: Totul va începe la Sibiu  
Cu prilejul vizitei oficiale efectuate în Republica Franceză, reședintele României,  Klaus Iohannis, a purtat marți, 27 
noiembrie a.c., convorbiri oficiale cu președintele Republicii Franceze, Emmanuel Macron, la Palatul Élysée. 
În cadrul discuțiilor, au fost abordate aspecte legate de relația bilaterală dintre România și Franța, agenda 
europeană, în contextul pregătirilor pentru preluarea Președinției Consiliului Uniunii Europene de către țara 
noastră, respectiv agenda internațională și de securitate. 
La începutul întrevederii, cei doi președinți au semnat Declarația Politică dintre România și Franța, care aduce la zi 
Parteneriatul Strategic bilateral și evidențiază dorința de continuare a eforturilor pentru aprofundarea legăturilor 
deja tradiționale dintre țările noastre și oferirea unui nou impuls colaborării viitoare. 
Declarația Politică va fi urmată de o Foaie de Parcurs actualizată a Parteneriatului Strategic, care va pune în 
practică liniile de acțiune la nivel bilateral, european și internațional agreate în documentul semnat astăzi. 
Președintele României și președintele Republicii Franceze au decis impulsionarea eforturilor pentru finalizarea cât 
mai rapidă a acestei Foi de Parcurs. 
Președintele Klaus Iohannis a subliniat semnificația deosebită a întâlnirii, atât pentru România, cât și pentru 
relația bilaterală, 2018 fiind anul în care românii sărbătoresc Centenarul Marii Uniri, un moment fondator din 
istoria națională, celebrat prin organizarea, împreună cu Franța, a Sezonului franco-român, respectiv prin 
marcarea a 10 ani de la stabilirea Parteneriatului Strategic dintre cele două țări. 
În acest context, cu referire la lansarea Sezonului bilateral, președintele României a menționat faptul că acest 
proiect unic, cu peste 400 de evenimente culturale, arată elocvent faptul că cele două țări sunt parteneri 
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privilegiați, uniți prin legături istorice, culturale și lingvistice puternice, nefiind doar despre trecut, ci orientat mai 
ales spre viitorul european comun. Din această perspectivă, Summitul pe care președintele României îl va găzdui 
anul viitor, la Sibiu, va reprezenta prilejul pentru a proiecta un viitor european mai sigur și mai prosper. 
În ceea ce privește relația bilaterală, cei doi președinți au apreciat cooperarea foarte bună în diverse domenii, 
inclusiv în cel economic, președintele Klaus Iohannis apreciind rezultatele înregistrate pe plan comercial, cu 
schimburi de peste 8 miliarde de Euro anul trecut. În același timp, preşedintele României a încurajat mai multe 
investiții franceze în țara noastră și valorificarea mai bună a potențialului de creștere a schimburilor. 
Totodată, a fost discutată cooperarea în materie de apărare, industrie, educație și știință, fiind evocat proiectul 
Extreme Light Infrastructure (ELI) și necesitatea impulsionării sale pe anumite segmente. 
De asemenea, a avut loc și un schimb substanțial de opinii asupra unor dosare europene prioritare, în care a fost 
reconfirmată convergența pozițiilor, în perspectiva unor momente-cheie la nivel european: președinția Română a 
Consiliului Uniunii Europene, alegerile europarlamentare și Summitul informal de la Sibiu privind viitorul UE. 
În acest cadru, președintele Klaus Iohannis a subliniat rolul pe care îl poate juca intensificarea interacțiunilor în 
format trilateral România - Franța - Germania cu privire la abordarea temelor europene prioritare, reiterând 
dorința României de racordare la nucleul dur al Uniunii. 
Președintele României și președintele Republicii Franceze au abordat și teme precum dezvoltarea dimensiunii 
apărării la nivelul Uniunii Europene, căreia ambele state îi acordă o importanță deosebită, precum și dosarul 
migrației, cu mize foarte mari la nivel european, președintele Klaus Iohannis arătând că, pe perioada președinției 
Consiliului UE, România se va implica cu deschidere pentru a stimula găsirea unor soluții acceptabile pentru 
statele membre. Au fost, de asemenea, discutate aspecte care țin de consolidarea pieței unice europene în 
contextul internațional actual, precum și despre aderarea României la spațiul Schengen, care rămâne prioritară 
pentru țara noastră. 
În conexiune cu climatul politic european care premerge alegerilor pentru Parlamentul European, cei doi 
președinți au pledat ferm împotriva populismului și oportunismului politic, care constituie în prezent provocări 
importante la adresa viitorului Europei. 
În ceea ce privește agenda regională, președintele României a reliefat importanța pe care țara noastră o acordă 
vecinătății estice și parcursului european al Republicii Moldova. În acest sens, președintele Klaus Iohannis a 
evidențiat necesitatea menținerii angajamentului Uniunii și al statelor membre în continuarea stimulării 
procesului de reformă în spirit european. 
Președintele României a subliniat, totodată, atașamentul pe care țara noastră îl are față de politica de extindere și 
față de perspectiva europeană a Balcanilor de Vest, în contextul președinției Consiliului UE exercitate de către 
România. 
De asemenea, președintele Klaus Iohannis a abordat procesul de aderare a țării noastre la OCDE, fiind reiterat 
sprijinul Franței în acest scop. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Manfred Weber: Bulgaria va intra în Schengen de la 1 ianuarie 
Bulgaria va intra în Schengen la 1 ianuarie 2019, a declarat Manfred Weber, candidatul Partidului Popular 
European pentru preşedinţia Comisiei Europene, potrivit presei bulgare citate de Digi 24.  
Manfred Weber a făcut această declarație la o întâlnire avută, la Bruxelles, cu vicepreședintele partidului de 
guvernământ GERB, Țvetan Țvetanov. 
Declarația vine în contextul în care Bulgaria a beneficiat de un raport MCV pozitiv din partea Comisiei Europene, 
în timp ce România s-a confruntat cu cele mai dure critici de la aderarea în 2006, din cauza schimbărilor privind 
legile justiției, oficialii de la Bruxelles avertizând asupra pașilor înapoi făcuți de București în privința luptei 
anticorupție. 
Astfel, aderarea României în spațiul Schengen pare a fi blocată pentru moment. Premierul Olandei, Mark Rutte, 
declara recent că ”pentru a adera la spațiul Schengen, România și Bulgaria trebuie să îndeplinească anumite 
condiții definite în MCV, iar corupția e una dintre cele mai importante”. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
De asemenea, în septembrie, cu ocazia vizitei sale la București, Rutte a spus că a căzut de acord cu partea română 
asupra mai multor teme care vizează cooperarea bilaterală şi în cadrul UE, dar "nu pe toate punctele, cum este 
Schengen". 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Cât armament are Rusia la Marea Neagră. Raport Atlantic Council: România, pe raza sistemelor de rachete Bal 
De la anexarea peninsulei în 2014, Rusia a transformat Crimeea într-o enormă fortăreață militară. Cel puțin asta 
indică informațiile dintr-un raport al think tank-ului Atlantic Council. 
Din 2014 și până  în prezent, personalul militar din Crimeea a crescut de la 12.500 – la 32.000. Până în 2025, 
Moscova vrea să ridice numărul până la 43.000. 
În paralel, Rusia a dezvoltat și o zonă anti-acces (A2/AD) în Marea Neagrăcare impune limite libertății de 
navigație pe acest segment maritim, se menționează în raport. 
Zona A2/AD include o serie de componente balistice impresionante: sisteme de rachete Bal și Bastion – care pot 
atinge navele din strâmtorile Mării Negre, precum și ținte din porturile ucrainene, ale României, Bulgariei și 
Turciei. 
În privința apărării aeriene a peninsulei, se evidențiază sistemele antiaeriene S-400 Triumf, care sunt protejate de 
antiaerienele Pantsyr S1. 
Acestora li se adaugă bombardierele Tu22M3, dotate cu rachete de croazieră, care pot acoperi, ca arie de acțiune, 
întreaga Europă de Vest, precum și 3 fregate și 6 submarine înarmate cu rachete de croazieră Kalibr, având 
capacitatea de a acoperi părți din Asia Centrală și Orientul Mijlociu. 
O parte integrantă a Zonei A2/AD este și elementul de război electronic. În Sevastopol, Rusia are un regiment 
radar, un complex de coastă Murmansk-BN, care – potrivit Kremlinului – poate monitoriza orice navă NATO din 
Marea Mediterană, subliniază autorii raportului. 
O altă amenințare potențială este cea nucleară. Până acum, nu există dovezi concrete privind existența 
capacităților nucleare în Crimeea, dar Rusia lucrează la modernizarea unității FEODOSIA-13, care a adăpostit 
bombe nucleare până în 1994. De asemenea, bombardierele Tu22M3 sunt prevăzute cu sarcină nucleară. 
În apropiere de Crimeea, Kremlinul stochează armament nuclear în depozitele din Novorossiysk, cel mai mare 
port al Rusiei de la Marea Neagră. 
Luni, Ucraina a introdus legea marțială în 10 regiuni ale țării, de la granița cu Rusia și Belarus, și pe cordonul de 
coastă cuprins între Marea Azov și Marea Neagră.  
Președintele ucrainean Petro Poroșenko a precizat în Rada de la Kiev că legea marțială va deveni activă doar în 
cazul unei „agresiuni a trupelor militare ruse pe teritoriul Ucrainei”. 
Decizia de a introduce legea marțială, fără precedent de la proclamarea independenţei fostei republici sovietice 
în 1991, a fost luată la iniţiativa preşedintelui Poroşenko, care a justificat-o printr-un risc crescut al unei 
ofensive terestre ruse. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Conflictul Ucraina - Rusia: Moscova anunţă că va amplasa noi sisteme de apărare antirachetă S-400 în 
regiunea Crimeea 
Rusia va amplasa în curând noi sisteme de apărare antirachetă S-400 în regiunea Crimeea, a anunţat Ministerul 
Apărării de la Moscova, potrivit agenţiei de ştiri Interfax, informează Reuters pe pagina electronică 
Agenţia de ştiri RIA a transmis că noile sisteme S-400 vor deveni operaţionale până la finalul acestui an. 
Amplasarea noilor sisteme antirachetă are loc în contextul intensificării tensiunilor între Moscova şi Kiev după ce 
forţele ruse au sechestrat trei nave ucrainene în apropierea fostei regiuni ucrainene Crimeea, anexată de Rusia în 
2014. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Financial Times: Statele Unite şi Marea Britanie se apropie de un acord privind traficul aerian post-Brexit 
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Statele Unite şi Marea Britanie se apropie de finalizarea unui acord privind traficul aerian care le va permite 
companiilor aeriene britanice să îşi continue activităţile în mod normal post-Brexit, afirmă surse citate de 
cotidianul Financial Times. 
Chiar dacă acordul nu va conţine toate facilităţile de care beneficiază Uniunea Europeană, companiile aeriene 
britanice nu vor avea probleme privind recunoaşterea documentelor după Brexit. Reprezentanţii Marii Britanii şi 
Statelor Unite se vor întâlni miercuri la Washington pentru ceea ce este de aşteptat a fi ultima rundă a 
negocierilor. 
La rândul său, ministrul britanic al Transporturilor, Chris Grayling, s-ar putea deplasa zilele următoare în Statele 
Unite pentru ultimele decizii privind acordul. 
Grupul IAG, din care face parte compania British Airways, a transmis următorul comunicat: "Avem încredere 
totală că Statele Unite şi Marea Britanie vor semna un acord în interesul tuturor. Toate părţile au interesul clar de 
a asigura actualele drepturi prin acorduri bilaterale. Acest lucru va permite continuarea zborurilor actuale peste 
Atlantic şi lansarea altora". 
Marea Britanie ar urma să se retragă din Uniunea Europeană pe 29 martie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderii UE avertizeaza ca ne asteapta vremuri grele: Perspectiva globala este sumbra 
Presedintele Consiliului European, Donald Tusk, si cel al Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, au avertizat 
marti, intr-o scrisoare adresata participantilor la summitul G20 de saptamana aceasta, ca tensiunile comerciale si 
presiunile la care este supusa ordinea internationala bazata pe reguli creeaza o "perspectiva sumbra" la nivel 
global, transmite dpa. 
"Perspectivele inaintea summitului sunt mai degraba sumbre", scriu cei doi oficiali europeni, inaintea reuniunii 
care va incepe vineri in capitala Argentinei, Buenos Aires. 
"Ordinea internationala intemeiata pe reguli se afla sub o presiune in crestere, iar tensiunile comerciale globale 
raman nesolutionate, prin aceasta afectand negativ perspectiva economica globala", afirma Tusk si Juncker, 
pledand pentru cooperarea multilaterala vizand cresterea securitatii si prosperitatii. 
"Dorim sa cautam solutii pentru provocarile definitorii ale vremurilor noastre: schimbarile climatice, tensiunile 
comerciale, migratia nereglementata, saracie si terorism. Pe scurt, pentru a ne asigura ca popoarele noastre vor fi 
in siguranta intr-o lume tot mai globalizata", explica cei doi responsabili europeni. 
In scrisoare ei precizeaza ca la summitul G20 atentia Uniunii Europene se va concentra pe opt domenii-cheie, 
printre care comertul, actiunea climatica, sisteme financiare mai puternice, contraterorism, migratie si un plan de 
investitii pentru Africa. 
(Sursa: ziare.com) 
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